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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXI/21 

 
z XXXI sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka 
 

z dnia 28 września 2021 r. 
 
 

 

 

 

Tematyka sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy z dnia: 25 czerwca 2021 r. oraz 16 sierpnia 2021 r. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

5. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

6. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie od 25 czerwca 2021 r. 

7. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od 25 czerwca 2021 r. 

8. Wnioski. 

9. Informacja o stopniu realizacji gminnych inwestycji zaplanowanych w budżecie na 2021 rok. 

10. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy z analizy oświadczeń majątkowych.  

11. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Wręczyca Wielka w roku szkolnym 2020/21. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 

13. Podjęcie uchwał w sprawach finansowych. 

14. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

15. Zamknięcie obrad XXXI sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

                                                 

 

 



 

 

Rada Gminy Wręczyca Wielka na XXXI sesji zwyczajnej w dniu 28 września                     

2021 roku podjęła następujące uchwały: 

 

 

1) Uchwała Nr XXXI/269/21 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości                       

w trybie bezprzetargowym, 

 

2) Uchwała Nr XXXI/270/21 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Grodzisko, 

 

3) Uchwała Nr XXXI/271/21 w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody           

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wręczyca Wielka, 

 

4) Uchwała Nr XXXI/272/21 w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Śląskiego o zniesienie 

nazwy miejscowości Osada Leśna, 

 

5) Uchwała Nr XXXI/273/21 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

 

6) Uchwała Nr XXXI/274/21 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok, 

 

7) Uchwała Nr XXXI/275/21 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wręczyca Wielka na lata 2021-2029. 
 

 

 

 

 

 

Imienny wykaz głosowań radnych umieszczony jest na stronie podmiotowej Gminy Wręczyca Wielka: 

http://www.bip.wreczyca-wielka.akcessnet.net/ w zakładce: 

Organy/Rada Gminy/Sesje/Imienne wykazy głosowań radnych.  
 

 

 

 

Wykaz głosowania imiennego z sesji Rady Gminy w dniu 28 września 2021 roku stanowi jednocześnie 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
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RG.0002.8.2021                             

P R O T O K Ó Ł   Nr XXXI/21 
 

z XXXI sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, 

odbytej w dniu 28 września 2021 r.  w  godz. 12:05- 14:35 

  w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury we Wręczycy Wielkiej 

_ _  _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _  
 

 

W sesji udział wzięli: 

-  12  Radnych                      -  wg listy obecności   

-  Pan Tomasz Osiński         -  Wójt Gminy 

-  Pan Bogusław Głąb          -  Zastępca Wójta Gminy  

-  Pani Magdalena Kasprzak - Sekretarz Gminy 

-  Pani Barbara Jezior           -  Skarbnik Gminy 

-  Pan Henryk Kiepura          -  Starosta Powiatu Kłobuckiego 

-  Pani Zdzisława Kall           -  Wicestarosta Powiatu Kłobuckiego, Radna Powiatu Kłobuckiego 

-  Pani Justyna Strzelczyk     -  Radna Powiatu Kłobuckiego  

-  Pan Mateusz Wąsiński       -  Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych 

-  Pani Elżbieta Brodacka  -  Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

 

W sesji uczestniczyli również mieszkańcy gminy.  

 

Porządek obrad sesji  (zatwierdzony przez Radę Gminy): 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy z dnia: 25 czerwca 2021 r. oraz 16 sierpnia 2021 r. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

5. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

6. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie od 25 czerwca 2021 r. 

7. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od 25 czerwca 2021 r. 

8. Wnioski. 

9. Informacja o stopniu realizacji gminnych inwestycji zaplanowanych w budżecie na 2021 rok. 

10. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy z analizy oświadczeń majątkowych.  

11. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Wręczyca Wielka w roku szkolnym 2020/21. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach różnych: 

1) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym, 

2) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej położonej                    

w miejscowości Grodzisko, 

3) w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków                            

na terenie Gminy Wręczyca Wielka, 

4) w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji                         

za pośrednictwem Wojewody Śląskiego o zniesienie nazwy miejscowości Osada Leśna, 

5) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia                    

i mieszkaniach chronionych. 

13. Podjęcie uchwał w sprawach finansowych: 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok, 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2021-2029. 

14. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

15. Zamknięcie obrad XXXI sesji zwyczajnej Rady Gminy. 
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Ad. 1. 

           Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

           Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant dokonał otwarcia XXXI sesji zwyczajnej Rady 

Gminy Wręczyca Wielka, zwołanej na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                             

o samorządzie gminnym. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że sesja jest prawomocna                       

i  Rada Gminy może podejmować prawomocne decyzje i uchwały. 

W chwili otwarcia w sesji uczestniczy 10 Radnych. 

Spóźnienie usprawiedliwione – Radny Pan Piotr Wydmuch  (przybył na sesję o godz. 12.07). 

Spóźnienie usprawiedliwione – Radny Pan Jakub Winecki (przybył na sesję o godz. 12.10). 

Nieobecnych usprawiedliwionych 3 Radnych w osobach:  

Radny Pan Artur Brodziak, Radny Pan Artur Klorek oraz Radny Pan Paweł Kocik. 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant powitał wszystkich obecnych na sesji, 

wymienionych jak na wstępie, a także sołtysów i wszystkich mieszkańców gminy, którzy oglądają sesję 

emitowaną na żywo.   
 

 

Ad.2. 

          Przedstawienie porządku obrad. 
 

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że Państwo Radni w odpowiednim 

terminie otrzymali porządek obrad sesji, po czym zapytał, czy do dzisiejszego porządku będą zgłaszane 

jakieś zmiany ewentualnie wnioski. 
 

Propozycji zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 
 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie porządek 

obrad XXXI sesji zwyczajnej w formie zaproponowanej w materiałach na sesję. 

 

(O godz. 12.07 na sesję przybył Radny Pan Piotr Wydmuch. W sesji uczestniczy 11 radnych.) 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
  

(głosowanie imienne nr 1 – załącznik nr 2 do protokołu) 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                        

0 „wstrzymujących się”) przyjęła porządek obrad XXXI sesji zwyczajnej w brzmieniu jak                               

na wstępie. 

 

Ad.3.  

            Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy z dnia: 25 czerwca 2021 r. oraz 16 sierpnia 2021 r. 
 

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zwrócił się do Radnych z zapytaniem, czy do 

protokołu z sesji z dnia 25 czerwca 2021 r. ktoś z Państwa Radnych chce nanieść jakieś zmiany, czy nie 

zgadza się z jego treścią. 
 

             Pan Przewodniczący nadmienił, iż protokoły zostały Państwu Radnym w odpowiednim czasie 

przekazane drogą elektroniczną, jak również były dostępne do wglądu w Biurze Rady.  
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Do protokołu z sesji Rady Gminy z dnia 25 czerwca 2021 r. uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zawnioskował o przyjęcie powyższego bez czytania.  
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 
 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

(głosowanie imienne nr 2 – załącznik nr 2 do protokołu) 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                                 

0 „wstrzymujących się”) przyjęła protokół z sesji Rady Gminy z dnia 25 czerwca 2021 roku. 
 
 

          Następnie Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy do protokołu z sesji z dnia 16 sierpnia 2021 r. ktoś                       

z Radnych ma jakieś wątpliwości, czy chciałby coś zmienić.  

Do protokołu z sesji Rady Gminy z dnia 16 sierpnia 2021 r. uwag nie zgłoszono. 
 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy zawnioskował o przyjęcie powyższego bez 

czytania. 
 

(O godz. 12.10 na sesję przybył Radny Pan Jakub Winecki. W sesji uczestniczy 12 radnych.) 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 
 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

(głosowanie imienne nr 3 – załącznik nr 2 do protokołu) 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (12 „za”, 0 „przeciw”,                                   

0 „wstrzymujących się”) przyjęła protokół z sesji Rady Gminy z dnia 16 sierpnia 2021 roku. 
 

 

Ad.4. 

          Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 
 

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant przedstawił informację j/n nt. pism                                    

i innych dokumentów, które wpłynęły do Rady Gminy oraz Przewodniczącego Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym,  tj. na przestrzeni od 25 czerwca 2021 r. do 28 września 2021 r.: 

W dniu 22 lipca 2021 r. wpłynęły dwa pisma : 

❖ Pierwsze pismo - to wniosek, prośba Kierownika Warsztatu Terapii Zajęciowej Towarzystwa Przyjaciół 

Dzieci (Śląski Oddział Regionalny) w Hutce, o pomoc finansową z przeznaczeniem na położenie 

gumoleum w korytarzu na parterze budynku, w związku z trwającymi pracami remontowymi na terenie 

Warsztatu. 

Pan Przewodniczący dodał: 

- Przedmiotowe pismo było rozpatrywane na wspólnym posiedzeniu Komisji – Budżetowej i Polityki 

Społecznej, w którym również uczestniczyłem, stąd wiadomo mi, iż to pismo zostało pozytywnie 

zaopiniowane.        

                                        

❖ Drugie pismo, kierowane do Wójta i Rady Gminy – to również prośba o wsparcie finansowe Polskiego 

Związku Niewidomych Okręgu Śląskiego – Koła w Kłobucku. 
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował: 

-  Przedstawiciele Zarządu Koła informują, iż z naszego terenu do Koła należy 17 osób, które uczestniczą                 

w wyjazdach rehabilitacyjnych, a każda z tych osób wymaga opiekuna. 

W porozumieniu z Panem Wójtem, ustaliliśmy, iż pismo rozpatrzy Pan Wójt i ewentualnie, mając na 

uwadze podopiecznych z terenu naszej Gminy, wesprze w jakiś sposób działalność tego Koła – jeśli 

oczywiście znajdą się środki finansowe. 
 

❖ W dniu 28 lipca 2021 r. wpłynęły dwa Zawiadomienia o wszczęciu postępowania, a następnie                   

w dniu 30 lipca 2021 r. - rozstrzygnięcia nadzorcze w odniesieniu do uchwał (z dnia 25.06.2021 r.): 

 - Uchwały Nr XXVIII/254/21 w sprawie regulaminu korzystania z ogólnodostępnych siłowni zewnętrznych 

oraz placów zabaw i altan na terenie Gminy Wręczyca Wielka 

     oraz 

 -  Uchwały Nr XXVIII/259/21 w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie użytkowania wieczystego gruntu 

położonego w miejscowości Długi Kąt,  gm. Wręczyca Wielka wraz z wypłatą wynagrodzenia za nabyte 

na własność budynki i inne urządzenia. 

Pan Przewodniczący kontynuował: 

-  Nie będę tutaj przytaczał całej treści rozstrzygnięć nadzorczych, ponieważ są one bardzo obszerne,                            

z przywołaniem przepisów prawnych. Tym bardziej, że Państwo Radni otrzymaliście te rozstrzygnięcia 

drogą e-mailową i z pewnością każdy z Państwa się z nimi zapoznał. 

Może tylko zasygnalizuję, że jeżeli chodzi o regulamin korzystania z ogólnodostępnych siłowni 

zewnętrznych oraz placów zabaw i altan na terenie Gminy – to w tym przypadku uchwałę mamy uchyloną 

w części. Powodem jest to, że znalazły się w niej zapisy, które są uregulowane już w innych aktach 

prawnych.                 

W pozostałej części uchwała jest oczywiście ważna i obowiązująca.  

Natomiast jeżeli chodzi o uchwałę dot. wyrażenia zgody na rozwiązanie użytkowania wieczystego gruntu                  

w Długim Kącie wraz z wypłatą wynagrodzenia za nabyte na własność budynki i inne urządzenia – organ 

nadzoru stwierdził nieważność tej uchwały w całości.  

Najogólniej rzecz ujmując powodem tego było to, iż czynności określone przez Radę Gminy                                   

w przedmiotowej uchwale, należą do kompetencji organu wykonawczego, do Pana Wójta. 

Ponieważ jest to już nie pierwsza uchwała i miałem szereg pytań od Radnych, a jest obecna dzisiaj tutaj                  

na sali Pani Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa, która 

przygotowywała ten projekt uchwały z ramienia organu wykonawczego, prosiłbym, aby odniosła się do 

faktu stwierdzenia jej nieważności. 

Zarówno ja – a myślę, że i Państwo Radni - chcieliby usłyszeć wyjaśnienia, ponieważ my nie jesteśmy 

prawnikami.   

    Dokumenty te, które dostajemy pod obrady do uchwalenia - powinny być przygotowane w oparciu                          

o obowiązujące prawo przez służby Pana Wójta z konsultacją prawną - taka jest procedura.  

Natomiast tak jak Państwo niejednokrotnie czytacie na forach - pod adresem Rady Gminy są kierowane 

zarzuty, że podjęcie uchwał, które Rada podejmuje – są z naruszeniem prawa. 

Prosiłbym tutaj Panią kierownik, aby w jakiś sposób wytłumaczyła ten temat, ponieważ ta sytuacja się 

powtarza już parokrotnie, a nie chciałbym, żeby w jakiś sposób tutaj Rada była tym głównym winowajcą, 

ponieważ my jako Radni tylko głosujemy uchwały przedstawione przez Pana Wójta. Bardzo proszę. 

  

Pani Elżbieta Brodacka  -  Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa – 

przygotowująca projekt uchwały z ramienia organu wykonawczego odniosła się do faktu stwierdzenia 

nieważności uchwały w sposób następujący: 

-     Szanowni Państwo, sytuacja wygląda następująco – faktycznie została przygotowana uchwała mająca na 

celu rozwiązanie, kwestia wieczystego użytkowania i wypłaty odszkodowania na rzecz wieczystego 

użytkownika za nabytą nieruchomość – budynki i budowle. 

Nadzór uznał w tej konkretnej sytuacji, że czynności te leżą faktycznie w kompetencji Pana Wójta, że nie 

wykraczają poza zakres zwykłego zarządu. 
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Nie mniej jednak wspomnę, że do tej pory uchwały tego typu spotykały się z pozytywnym rozstrzygnięciem 

Nadzoru. 

W wyjaśnieniach Nadzoru pojawiła się taka informacja, że de facto sama forma nazewnictwa „wypłata 

odszkodowania” nie równa się „nabycia” bądź „zbycia”. W związku z czym ten katalog potraktowano jako 

katalog zamknięty, czyli nie jako formę nabycia przez Gminę, czy też zbycia przez Gminę, tylko wypłata 

odszkodowania. Stąd też takie rozstrzygnięcie tutaj organu nadzorczego. 

Reasumując – ten temat już jest sfinalizowany. Aktem notarialnym w miesiącu lipcu dokonaliśmy 

rozwiązania wieczystego użytkowania i wypłaty odszkodowania za te nieruchomości stanowiące budynki, 

budowle na tym gruncie, który był oddany w wieczyste użytkowanie.   
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zwrócił się do Rady Gminy z pytaniem: 

-   Czy wyjaśnienia te, które przedstawiła Pani Kierownik Radnym wystarczą? Ponieważ ja nie chciałbym                       

w jakiś sposób odpowiadać merytorycznie za uchwały, poprosiłem Panią o wyjaśnienia. Myślę, że to 

wyjaśnienie – bynajmniej dla mnie – jest zrozumiałe. Jeżeli Państwo macie jakieś pytania dotyczące                     

tych wyjaśnień ? 

Radni Gminy nie zgłosili pytań do wyjaśnień złożonych przez Kierownika Referatu. 
 

Wobec powyższego, Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant kontynuował informację o pismach,             

które wpłynęły do Przewodniczącego Rady Gminy oraz Rady Gminy w okresie od 25 czerwca 2021 roku:  
 

❖ W dniu 18 sierpnia 2021 r. do Przewodniczącego Rady Gminy oraz Radnego z rejonu Grodziska-

Pierzchna – czyli Pana Jakuba Wineckiego – wpłynęła do wiadomości petycja kierowana do Pana 

Wójta przez grupę mieszkańców Pierzchna. 

Przewodniczący Rady Gminy przekazał: 

-    Petycja dotyczyła zainstalowania na drodze przebiegającej przez Pierzchno poprzecznych przeszkód 

ograniczających prędkość, czyli tzw. progów zwalniających, w trosce o bezpieczeństwo mieszkańców,                 

a zwłaszcza dzieci. 

Może wtrącę tutaj od razu, że 14 września br. od zainteresowanych mieszkańców, wpłynęło pismo 

nawiązujące do petycji i odnoszące się do rozwiązań, jakie w tym względzie, zaproponowane zostały                     

ze strony Urzędu Gminy. 

Padła propozycja kompleksowego rozwiązania problemu, który według autorów petycji, wymagałby jednak, 

przedyskutowania na zebraniu wiejskim z udziałem Wójta lub Jego zastępcy. 

Ja tutaj nie będę przytaczał szczegółów propozycji, jakie padły ze strony zainteresowanych, ponieważ pismo 

to jest do wglądu w Biurze Rady. Natomiast twierdzę, że merytorycznie zajmą się tym tematem służby Pana 

Wójta i problem w jakiś sposób zostanie rozwiązany, myślę, że w miarę szybko.   
 

❖  W dniu 31 sierpnia 2021 r. na podstawie art. 266 ustawy o finansach publicznych, zostało złożone do 

Biura Rady Gminy Wykonanie budżetu gminy za I półrocze br., w postaci następujących dokumentów: 

1)  Zarządzenie Nr 77/2021 Wójta Gminy Wręczyca Wielka z dnia 25 sierpnia 2021 r.  w sprawie przyjęcia 

informacji o przebiegu wykonania budżetu  za I półrocze 2021 roku; 

2) Zarządzenie Nr 78/2021 Wójta Gminy Wręczyca Wielka z dnia 25 sierpnia 2021 r.  w sprawie przyjęcia 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej; 

3) Zarządzenie Nr 79/2021 Wójta Gminy Wręczyca Wielka z dnia 25 sierpnia 2021 r.  w sprawie przyjęcia 

informacji o przebiegu wykonania planów finansowych gminnej instytucji kultury za I półrocze 2021 roku. 

Przewodniczący Rady stwierdził: 

-  To wykonanie budżetu oczywiście niezwłocznie zostało przekazane Państwu Radnym i było przedmiotem 

analizy i zaopiniowania na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej. 

Tutaj z pewnością w sprawozdaniach Przewodniczących Komisji, te tematy będą uwzględnione                                    

i przedstawione przez Przewodniczących.  
 

❖ W dniu 15 września 2021 r. do Biura Rady Gminy wpłynęła petycja podmiotu w sprawie podjęcia    

uchwały w zakresie określonych działań w kontekście tzw. Narodowego Programu Szczepień. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant powiadomił: 

-   Ponieważ przedstawiciel reprezentujący podmiot, który złożył przedmiotową petycję, wnosi o jej 

odczytanie w całości, pozwolę sobie teraz tą petycję odczytać.  
 

Pan Przewodniczący w związku z wolą podmiotu wnoszącego petycję, odczytał w/wym.  (bez treści 

proponowanej uchwały). 
 

(Pełna treść petycji zgodnie z ustawą o petycjach zamieszczona została na stronie BIP Gminy.) 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant po odczytaniu petycji kontynuował wypowiedź: 

- I tu jest w załączeniu całość uchwały, którą..., propozycja oczywiście, którą ewentualnie Rada Gminy 

może podjąć. 

Proszę Państwa, jestem taki troszeczkę zdruzgotany tym pismem, ponieważ mnie jest trudno tutaj w jakiś 

sposób oceniać. 

Szanowni Państwo, w dniu dzisiejszym, działając na podstawie § 87 Statutu Gminy Wręczyca Wielka, 

kieruję tą petycję do wnikliwego rozpatrzenia przez Komisję merytoryczną, czyli Komisję Skarg                                

i Wniosków, ponieważ dzisiaj jakiegoś rozstrzygnięcia w tym temacie być nie może.  

Ostatecznie o sposobie rozstrzygnięcia tej petycji, Rada Gminy oczywiście poinformuje. Zaproponuję, aby 

Komisja Skarg i Wniosków przedstawiła Radzie stanowisko w powyższej sprawie i ewentualnie 

przedstawiła taką uchwałę do przyjęcia lub ewentualnie do odrzucenia. I Państwo wtedy, na następnej sesji 

zdecydujecie, czy taką uchwałę będziemy podejmować.  
 

       Na tym Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zakończył swoją informację o pismach,                   

które wpłynęły do Przewodniczącego i Rady Gminy na przestrzeni od ostatniej sesji zwyczajnej. 
 

Pytań do Przewodniczącego Rady Gminy w związku z przedstawioną informacją nie zgłoszono. 

Wszystkie pisma znajdują się do wglądu w Biurze Rady Gminy. 

 

Ad.5. 

          Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    
         
 

    Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy Pana Marka Prubanta, sprawozdania z prac Komisji Rady 

Gminy Wręczyca Wielka w okresie międzysesyjnym złożyli kolejno: 

 

1)  Przewodnicząca  Komisji Rewizyjnej Pani Małgorzata Zatyka złożyła sprawozdanie                     

z pracy Komisji Rewizyjnej w okresie międzysesyjnym.  
 

Do sprawozdania pytań nie zgłoszono, w/wym. zostało poddane pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

(głosowanie imienne nr 4 – załącznik nr 2 do protokołu) 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (12 „za”, 0 „przeciw”,                     

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy                            

w okresie międzysesyjnym. 

 

(sprawozdanie – załącznik nr 3 do protokołu) 
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2)  Przewodniczący Komisji Budżetowej Pan Janusz Ogłaza złożył sprawozdanie  z pracy 

Komisji Budżetowej oraz Komisji Polityki Społecznej  w okresie międzysesyjnym 

(wspólne posiedzenie Komisji  Rady Gminy).  
 

Do sprawozdania pytań nie zgłoszono, w/wym. zostało poddane pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

(głosowanie imienne nr 5 – załącznik nr 2 do protokołu) 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (12 „za”, 0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetowej i Komisji Polityki 

Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

(sprawozdanie – załącznik nr 4 do protokołu) 

                   

Ad.6.  

          Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie od 25 czerwca 2021 r. 
 
 

          Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z działalności za okres                                    

od 25 czerwca 2021 r. do 28 września 2021 r.  
 

Z pytaniem do przedstawionej informacji zwrócił się Radny Pan Piotr Wydmuch: 

- Panie Wójcie ja mam pytanie -  tutaj usłyszałem na samym końcu, że nie został ogłoszony nabór. Czy 

droga na Borowem, bo takie informacje uzyskałem, miała być złożona w tym nie ogłoszonym naborze, tak? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Wszystkie drogi jakie mamy w Gminie Wręczyca Wielka, które chcielibyśmy zgłosić do remontu, 

rozbudowy, czy przebudowy – są przygotowane do zgłoszenia we wniosku Nowy Ład w 3 kategoriach 

finansowych, bo takie przysługują, do 5-ciu mln, do 30-stu mln i potem bez limitu. 

Niestety nabór wrześniowy się nie odbył dlatego czekamy. Czekamy także na wyniki pierwszego naboru. 
 

Radny Pan Piotr Wydmuch: 

 - Dziękuję bardzo. 

 

Innych pytań do informacji Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej nie zgłoszono, wobec czego została 

poddana pod głosowanie.  
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

(głosowanie imienne nr 6 – załącznik nr 2 do protokołu) 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (12 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z działalności w okresie od 25 czerwca 

2021 r. do 28 września 2021 r. 
 

(informacja – załącznik nr 5 do protokołu) 



-  8  - 

Ad.7. 

            Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od 25 czerwca 2021 r. 
 
 

           Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z realizacji uchwał i wniosków                    

w okresie od 25 czerwca 2021 r.  
 

Do informacji j/w pytań nie zgłoszono, wobec czego została przez Przewodniczącego Rady Gminy poddana 

pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się - 0 
 

(głosowanie imienne nr 7 – załącznik nr 2 do protokołu) 
 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (12 „za”, 0 „przeciw”,                     

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z realizacji uchwał i wniosków                               

w okresie od 25 czerwca 2021 r. do 28 września 2021 r. 
 

(informacja – załącznik nr 6 do protokołu) 

Ad.8. 

          Wnioski. 
 

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant, otwierając kolejny punkt porządku obrad, zwrócił 

się do Zgromadzonych słowami:  

-  Chciałbym tylko nadmienić, iż obecni na sali są Pan Starosta, Pani Wicestarosta, jak również Radna 

Powiatowa. Ponieważ wnioski do przyszłorocznego budżetu również mogą Państwo składać do Starostwa – 

jeżeli takie wnioski z Państwa strony będą, oczywiście Pan Starosta odpowie i w jakiś sposób się 

ustosunkuje do nich. 

Niemniej jednak, jeżeli Państwo taki akces zgłosicie, będziemy robili to po kolei. 
 

-  Jednak na wstępie, chciałbym jeszcze taki wniosek, prośbę do Pana Wójta skierować, a mianowicie, 

ponieważ nie ma nikogo z obsługi prawnej na dzisiejszej sesji – wszelkiego rodzaju spory i niejasności 

natury prawnej, które mogłyby ewentualnie na sesji wyniknąć, niemiałby kto rozstrzygnąć, byłby to jakiś 

problem.  Ja jako Przewodniczący jestem zobligowany do tego, aby na sesji ktoś taki uczestniczył, ponieważ 

ja organizuje prace Rady. Także prosiłbym na przyszłość Panie Wójcie, aby na sesji uczestniczył ktoś jeżeli 

chodzi o radców prawnych, czy mecenasa. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady Gminy 

poinformował: 

-  Oczywiście tak jest i na wszystkich sesjach do tej pory przedstawiciele naszych radców prawnych byli.  

W dniu dzisiejszym Pani mecenas Aleksandra Cieślak-Fornal miała być z nami, aczkolwiek ze względów 

zdrowotnych nie mogła na dzisiejsze posiedzenie dotrzeć, a pozostali radcowie mieli już zaplanowane swoje 

obowiązki, także nie dali rady ich przełożyć. Jest to sytuacja wyjątkowa, ale oczywiście wniosek i prośbę 

Pana Przewodniczącego przyjmuję. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant podziękował za wyjaśnienie, po czym zgłosił wniosek j/n:                     

-   Proszę Państwa pozwolę sobie udzielić jako pierwszy głosu, ponieważ sprawa nie jest nowa, dotyczy 

Powiatu, obecny jest Pan Starosta. 

Ja jeszcze raz, po raz kolejny chciałem zgłosić wniosek dotyczący remontu drogi relacji Kalej-Szarlejka 

wraz z budową chodników w tej części, w której nie ma. Chciałem Pana Starostę zapytać, jak wygląda 

sytuacja na dzień dzisiejszy odnośnie tego tematu drogi. 
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Z tego co się orientuję, wcześniej ta sprawa troszeczkę ruszyła, niemniej jednak chciałbym, aby Pan Starosta 

też tutaj w jakiś sposób wyjaśnił sprawę i określił czasowo ewentualny remont tej drogi. 
 

W tym momencie o głos poprosił Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura, który zaproponował, 

iż chciałby najpierw przekazać kilka informacji, bo być może uprzedzi w ten sposób pytania, a ewentualnie 

później prosiłby o jakieś pytania szczegółowe lub dodatkowe, czy tematy, które nie są mu znane.  
 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Rady Gminy z pytaniem, czy jest zgoda na taką propozycję. 

Nikt z Radnych nie zgłosił sprzeciwu, wobec czego Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Staroście. 
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura w swoim wystąpieniu przekazał informacje: 

- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado – byłem na ostatniej i na przedostatniej sesji Rady Gminy Wręczyca 

Wielka, było kilka drobniejszych tematów i od nich zacznę. 

Pojawił się głos związany z tym, że trwa, czy powoli rozpoczyna się budowa wiaduktu w miejscowości 

Borowe i ruch był tam zamykany na przejeździe kolejowym i cały ten ruch szedł tutaj przez przejazd 

kolejowy w Długim Kącie. Już oczywiście występowały tam problemy. Jak ten ruch był lokalny, to tych 

sygnałów nie było za dużo, ale dążę do tego, że zgodnie z potrzebą i z sygnałem któregoś z Radnych, 

poszerzyliśmy tam pobocza na tym odcinku i przed torami i za torami, łącznie z wybrukowaniem łuków 

kostką granitową, bo ten ruch, jak już ta budowa ruszy, rzeczywiście cały tam będzie przez dłuższy czas 

prowadzony. 

Ostatnio pojawił się sygnał, ale pojawił się w mediach – problem związany ze skrzyżowaniem ulicy 

Sienkiewicza z ulicą Podgaj. Tam się nie wiele co zmieniło od stanu faktycznego sprzed 4 lat. Rzeczywiście 

woda tam spowodowała podmycie podmurówki pod dwoma przęsłami. Nasi drogowcy tam będą reagować, 

ale jeżeli ktoś czuje się zagrożony tym rowem, który tam jest obłożony ażurami, bo niestety tam jest duży 

napór wody, drogowcy dostali dyspozycje, że postawią  tam barierki ochronne, troszkę to – o 10 cm zawęzi 

chodnik, ale tam nie ma jakiegoś dużego ruchu i nie będzie tego zagrożenia. 

Pojawił się też przekazany mi sygnał, nie na sesji, ale gdzieś w rozmowie – bariera architektoniczna                     

na skrzyżowaniu ulicy Mickiewicza z drogą na Wręczycę Małą, jadąc w kierunku Kłobucka. Tam 

rzeczywiście kilka lat temu kiedy była realizowana ta inwestycja, nie obniżono krawężnika, a gdzieś w tym 

rejonie mieszka osoba niepełnosprawna, która się porusza na wózku. Taki sygnał był, ale w związku z tym,                    

że my utrzymujemy drogi wojewódzkie, ale nie jesteśmy zarządcą, bo zarządcą jest Zarząd Dróg 

Wojewódzkich, bo to jest droga Marszałka, musieliśmy wystąpić o zgodę. Taką zgodę otrzymaliśmy                                     

i w najbliższym czasie ten krawężnik tam zostanie po obu stronach obniżony i ta bariera zostanie usunięta. 

Pan Wójt mówił o wnioskach inwestycyjnych, jakie były składane. My również składaliśmy w lipcu                           

3 wnioski – ten bezlimitowy, do 30 mln i do 5 mln. Składaliśmy wnioski do Banku Gospodarstwa 

Krajowego. Uwzględniliśmy w tym wniosku do 30 mln dużo takich drobniejszych zadań drogowych, jest 

tam też umieszczony wniosek na budowę chodnika w miejscowości Piła na całej długości miejscowości, 

zgodnie z zakresem, tam jest chyba ponad milionowy kosztorys tego zadania. Liczyliśmy, że będzie już 

rozstrzygnięcie I naboru bo takie były zapowiedzi, miał być we wrześniu II nabór, ale wszystko się 

zatrzymało. 

Ja dzisiaj na Komisjach też mówiłem, jeszcze o 14.00 mamy Komisję Budżetową, liczymy że te decyzje 

będą podjęte niezależnie jakie one będą, ponieważ to nam bardzo będzie utrudniać prace nad budżetem                        

w przyszłym roku, że mamy złożonych wniosków na dużo zadań - grubszych i mniejszych i nie będziemy 

wiedzieć jak się do nich odnosić, czy to dofinansowanie mamy, czy nie mamy. 

       Jeżeli chodzi o to, co pytał Pan Przewodniczący, to historia jest dużo dłuższa. Ja już dwukrotnie 

składałem wniosek do Ministra Budownictwa Pana Adamczyka, podobnie jak inne samorządy z terenu 

naszego regionu o dodatkowe środki na dostosowanie infrastruktury drogowej do standardów autostrady. 

Chodzi tutaj nie tylko o drogi powiatowe, ale również gminne. Ten problem jest od Mykanowa do 

Blachowni i podjęliśmy takie działania dwukrotnie. Dwukrotnie nam  odmówiono, więc teraz podejmujemy 

uchwały w formie stanowisk Rad Gmin czy Powiatów i takie stanowisko podejmujemy jutro i będziemy się 

ponownie zwracać o dodatkowe środki na dostosowanie tej infrastruktury drogowej do tych standardów 

wysokich, jakie ma autostrada, niezależnie od usterek, one się niestety zdarzają dość często.  
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Chodzi nam tutaj o dwa obszary.  

Pierwszy to jest właśnie rejon Kalei i Szarlejki. Drugi – ulicy Jasnogórskiej w Białej - Gmina Kłobuck. 

Natomiast niezależnie od tego, podjęliśmy działania w Starostwie Powiatowym, byliśmy tam już 

kilkukrotnie w terenie. Dokonaliśmy zmian w budżecie i niebawem ogłosimy przetarg na opracowanie 

dokumentacji projektowej na przebudowę tej drogi, od drogi wojewódzkiej 494 tutaj za lasem, jak się 

wjeżdża do Kalei w lewo, jadąc do Częstochowy, do samej ulicy Goździków w granicach miasta 

Częstochowy, wyłączając oczywiście ten kilkuset metrowy odcinek pod autostradą, który jest urządzony.  

To jest zresztą prawie w całości teren Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 

Przeprowadziliśmy tam też badania, ponieważ ta droga była ok. 12-13 lat temu robiona, tam występowały 

parę lat temu problemy z popękaną nawierzchnią, ale teraz tych argumentów jest kilka. Droga ma już trochę 

lat, jest bardzo wiele sygnałów z Szarlejki o to, że brakuje tam chodników i bardzo ważny argument,                               

po tym, jak został uruchomiony węzeł w Lgocie, bardzo mocno nasilił się ruch przez te miejscowości.        

Ten ruch co najmniej 2-3 krotnie wzrósł, nie robiliśmy badań, ale to z prostej obserwacji wynika. 

Przeprowadziliśmy badania podbudowy tej drogi, one wyszły bardzo dobrze, czyli została zrobiona dość 

solidnie te 12-13 lat temu. W związku z czym zakres tej dokumentacji będzie obejmował remont drogi, czyli 

wymiany samej tej warstwy ścieralnej, oczywiście odprowadzenie wód i budowę chodników w miejscach 

brakujących, czyli to jest długość ok. 2,5 km. Chodnik od razu tutaj od drogi 494 do chodnika który tam                   

w połowie tej miejscowości jest, on później jest gdzieś tam do rejonu kościoła, do skrzyżowania i później 

przez całą Szarlejkę nie ma. Tam jest taka dziwna mostowa przeprawa, myśmy tam niedawno na wniosek 

jednego z mieszkańców robili taki przepust pod drogą. Same sprawy formalne z Wodami Polskimi trwały 

ponad pół roku. Po prostu przy dużej wodzie zalewało, mieszkańcowi woda wchodziła do piwnicy. 

Zrobiliśmy to, kosztowało to kilkanaście tysięcy złotych, ale wyrażenie zgody przez Wody Polskie trwało 

grubo ponad pół roku. 

Więc tutaj też będzie nas czekać przeprawa. 

Ten przetarg ogłosimy w październiku. Będzie obejmował swoim zakresem wymianę nawierzchni na całej 

długości, od drogi wojewódzkiej do ulicy Goździków i doprojektowanie chodników w miejscach 

brakujących, plus oczywiście odwodnienie, renowacja istniejących rowów. 

Zawsze mamy taką zasadę, że jak wyłaniamy projektanta, to musi znaleźć 2-3 godziny, idziemy całą drogę, 

prosimy Sołtysa, prosimy drogowców, żeby te wszystkie pomysły, czy jakieś uwarunkowania lokalne 

uwzględnił, żeby później na etapie budowy już uniknąć różnego rodzaju problemów.  

To z tych drogowych spraw -  to jest to co się zadziało, zadzieje, albo to co planujemy. 
 

      W ostatnią sobotę też była duża uroczystość, większy przekaz jest, że była to I Olimpiada Specjalna,                        

bo faktycznie tak było, Powiatowa Olimpiada Specjalna, ale ona miała charakter wojewódzki – mówię                       

o obiekcie na Hutce. 

Ponieważ gościły również na tej Olimpiadzie Warsztaty Terapii Zajęciowej i ze Świętochłowic                                    

i z Ogorzelnika i z Kalet, więc miała wymiar wojewódzki. Współorganizowaliśmy tą imprezę jako 

Starostwo Powiatowe, WTZ i Gmina Wręczyca Wielka. Dziękuję Panu Wójtowi za włączenie się w tą 

inicjatywę, bo tam rzeczywiście są osoby, które takiego wsparcia i pomocy wymagają. To było bardzo 

ważne, ale też chcieliśmy zaakcentować współpracę w ostatnich 2 latach i efekt taki już materialny jaki jest 

– w postaci modernizacji obiektu dawnej Szkoły Podstawowej w Hutce, nowej kotłowni, ta inwestycja 

kosztowała 1,5 mln zł. Ona była możliwa też do przeprowadzenia dzięki temu, że zawarliśmy takie 

porozumienie,  a właściwie moją prośbę poparł Prezydent Częstochowy, Starosta Częstochowski i Starosta 

Myszkowski. W  ramach środków jakimi dysponowaliśmy, unijnymi środkami w ramach Subregionu, 

właśnie na termomodernizacje, tutaj Gmina też takie środki miała i z nich w ostatnich latach korzystała, 

zdecydowaliśmy się, że ponad 1 mln zł oddamy Towarzystwu Przyjaciół Dzieci właśnie na ten remont 

obiektu na Hutce. Procedura jest taka, że Komitet Sterujący udzielił rekomendacji dla tego projektu,                          

w związku z czym on miał kilka dodatkowych punktów przy ocenie. Załapał się do dofinansowania i dzisiaj 

na Hutce jest piękny obiekt, stermomodernizowany, z nowymi oknami, z nowym dachem, z fotowoltaiką,                   

z nową kotłownią już ekologiczną i taka jest przy dość ruchliwej drodze wizytówka Gminy, Powiatu i samej 

miejscowości Hutka. 



-  11  - 
 

W nowym naborze, jeżeli on zostanie ogłoszony, a myślę, że powinien zostać, jeżeli mamy to traktować 

poważnie – chcielibyśmy też zgłosić do przebudowy odcinek drogi Dębieczna – Hutka wraz z budową 

chodników i ciągu pieszo-rowerowego w tym terenie niezabudowanym, od Dębiecznej do pierwszych 

zabudowań Hutki, ale czekamy na nabór. Mamy dokumentację sprzed wielu lat, ona jest na tą chwilę 

nieaktualna, zobaczymy jakie będzie rozdanie w tym I naborze. Być może byśmy zdecydowali się na 

zastosowanie dokumentacji takiej trochę uproszczonej, program funkcjonalno-użytkowy. 

W tym naborze dwa takie projekty – na Górkach Stanach i Kłobuck Zawady. Zdecydowaliśmy się na to,    

zleciliśmy już i te programy są opracowywane. 

Jeżeli dostalibyśmy wstępne promesy na jakieś zadania, to później mamy 6 miesięcy na dopełnienie tej 

dokumentacji, na ogłoszenie przetargu i na podstawie drugiej promesy, już takiej wiążącej, mamy prawo 

podpisać umowę i przystępować do realizacji tych zadań. 
 

       Organizowaliśmy też w między czasie wspólnie z Gminą – jeszcze raz podziękowania – Powiatowe 

Obchody Dnia Strażaka w Kalei - 12 czerwca. Niestety pogoda nam mocno popsuła, że tak powiem, samą 

uroczystość, ale potrzeba spotkania była tak duża, że przy zachowaniu oczywiście wszystkich rygorów, 

spotkaliśmy się na sali  OSP Kalej i tam Strażacy mogli po raz pierwszy od 1,5 roku się spotkać. 
 

       Również współorganizowaliśmy uroczystości patriotyczne w Borze Zapilskim, to bardzo ważna 

miejscowość, tam jest mogiła pomordowanych mieszkańców Jeziora przez Niemców. Te uroczystości 

pierwszy raz chyba od dłuższego czasu, nie wiem czy kiedyś były organizowane, były w takim szerszym 

wymiarze. Jest deklaracja Pana Wójta, ja też taką składam, że w przyszłym roku też w te uroczystości,                    

jako Starostwo  Powiatowe się włączamy, żeby tych prawdziwych bohaterów upamiętnić. 
 

      Jeszcze tylko wspomnę, że również w sierpniu po konsultacji z Wójtami, z Zarządem Powiatowym 

Związku Ochotniczych Straży Pożarnych, ogłosiłem tzw. Operacyjny System Pomocy, w skrócie OSP. 

Doposażanie jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych w drony. Te drony są bardzo fajnie technicznie 

wyposażone, m.in. w kamerę termowizyjną i przy współfinansowaniu 50% Starostwo, 50% Gmina, już                        

w 3 Gminach takie drony są na wyposażeniu. Teraz Strażacy robią sobie szkolenia, takie specjalistyczne 

licencje. 

Taki dron z dofinansowaniem Gmin trafił do OSP Wręczyca, OSP Lipie i OSP Krzepice i już za parę 

tygodni będą w tzw. podziale bojowym. Będą służyły przede wszystkim do rozpoznania w przypadku 

pożaru traw czy lasu, albo do poszukiwań, co się często zdarza. Kilkanaście co najmniej, jeżeli nie więcej, 

każdego roku. Kamera termowizyjna pozwoli, że nawet jeżeli osoba będzie nieprzytomna, a będzie jeszcze 

żyła, to jest emisja ciepła i operator to widzi i kieruje tam służby ratownicze. 

Dzisiaj te wszystkie poszukiwania są prowadzone na masową skalę, angażowane są dziesiątki, a czasami 

setki Strażaków, przeszukiwanie trudnego terenu, a to i uprości akcję, przyspieszy ją, ale też zmniejszy 

koszty jej prowadzenia. 
 

Na tym Pan Starosta zakończył swoje wystąpienie, proponując, że jeżeli będą jakieś pytania, to chętnie 

odpowie. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zwrócił się do Rady Gminy o ewentualne pytania do Pana 

Starosty. 
 

Głos zabrali kolejno:  
 

Radna Pani Barbara Bogus: 

- Panie Starosto ja chciałam zapytać, bo nie było takiej informacji, odnośnie chodnika na Borze Zapilskim, 

to jest też droga powiatowa. Czy jest jakaś szansa w najbliższym czasie na ten chodnik? 
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura: 

- Na razie rozmawialiśmy z Panem Wójtem już jakiś czas temu, tu chodzi o ten chodnik przy drodze tej 

odnowionej po kanalizacji przez całą miejscowość. W tym naborze żeśmy go nie zgłaszali. Zobaczymy, 

rzeczywiście czy te pieniądze się w tym programie pojawią czy nie. Jest to jeden z tematów, o jakich                       

z Panem Wójtem rozmawiamy. 
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Podobnie jak na Zamłyniu, ponieważ z rok temu wpłynęło pismo, chyba z Rady Sołeckiej, nie chcę się 

pomylić, ale z Zamłynia, no ale jakaś kolejność..., wszystkiego od razu się nie da zrobić. Rozpoczęta jest 

Piła, więc trzeba ją zakończyć. Będziemy robić dokumentację tam na Kalej-Szarlejkę, bo tam ten ruch się 

bardzo mocno zwiększył, ale o tym też już z Panem Wójtem rozmawialiśmy i zobaczymy kiedy będzie 

kolejny nabór. Dofinansowania są zadeklarowane duże – 95%, więc te wnioski musimy składać, zobaczymy                       

co dostaniemy.  
 

Radny Pan Jakub Winecki: 

- Panie Starosto chciałem zapytać, bo tutaj mówi Pan o tym, że utrzymuje drogę z Wręczycy na Kłobuck. 

Przy tej drodze brakuje ok. 800 m chodnika. Teraz jest pytanie – jakie są szanse na to, żeby poprowadzić 

tam wzdłuż tej drogi chodnik czy ewentualnie ścieżkę rowerową? Czy jesteśmy w stanie złożyć ten 

wniosek? Mówię tu o połączeniu Grodziska i Kłobucka, czyli od ostatnich zabudowań w Grodzisku do ulicy 

Kasztanowej w Kłobucku. 
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura: 

- Ja tym tematem się zajmowałem już ok. 4-5 lat temu. Uważam, że było wielkim błędem na etapie 

projektowania tego z 10 lat temu – niedoprojektowanie właśnie niecałego kilometra ciągu pieszo-

rowerowego między Kłobuckiem a Grodziskiem.  

Doprowadziłem do kilku spotkań, natomiast wtedy Dyrektor Wojewódzkiego Zarządu Dróg powoływał się 

na dwa argumenty. Pierwszy – że ta droga była zbudowana ze środków unijnych i miała 5-letni okres 

trwałości, czyli nie można tam było nic przy niej robić. Druga była taka zasada, że gdyby ten chodnik był 

projektowany przy budowie drogi, to można było korzystać z instytucji ZRID- u i od Lasów Państwowych          

odpowiedni pas drogi zabrać. Natomiast zapewniał mnie, że instytucja ZRID-u nie obejmuje dobudowy 

samego chodnika, czasami ścieżki pieszo-rowerowej i myślę, że to polega na prawdzie. 

Do tematu możemy wrócić, natomiast ja wtedy prosiłem o spotkanie Marszałka i było w Katowicach takie 

spotkanie kilkuosobowe i wtedy Dyrektor się powoływał na dwa argumenty - trwałość projektu, gwarancja        

i to już teraz nie ma procedury, żeby tą ziemię od Lasów wziąć, już nie mówiąc o samych kosztach, bo tu                 

w Grodzisku by problemów nie było, w Kłobucku też. Jedyny problem inżynieryjny byłby w lesie, bo tam 

jest bardzo mokro i nisko i trzeba byłoby to do góry wynieść. Ale to się rozbiło o problemy formalne wtedy. 

Natomiast inicjatywę żeśmy już podejmowali z 5 lat temu. 
 

Radny Pan Jakub Winecki: 

- Zgadza się. Rozmawiałem ostatnio z jednym z przedstawicieli Lasów Państwowych, który stwierdził,                     

że przecież tam wzdłuż tej drogi, w odległości 5 metrów od skrajni jezdni znajduje się zaniedbany pas 

przeciwpożarowy i tutaj można byłoby szukać współpracy również właśnie z Lasami. Oni chcieliby 

odnowić, a jest taka sytuacja, że pas przeciwpożarowy wykorzystywany jest między Herbami a tą drogą                   

na Lubliniec. Jest taka możliwość.   
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura: 

- Jest taka możliwość. Myśmy to przerabiali w czasie, kiedy pojawił się pomysł ścieżki rowerowej Kłobuck 

– Wręczyca, tą kolejką wąskotorową.  Wtedy wyprostowaliśmy tematy własnościowe tych działek, one są 

teraz wyregulowane. To jest Skarb Państwa – własność, co otworzyło wtedy, jeszcze w tamtej kadencji 

Wójtowi Wręczycy i Burmistrzowi Kłobucka drogę do składania wniosku do Wojewody o komunalizację 

tych działek. Natomiast ku naszemu zaskoczeniu i w przypadku Wręczycy i w przypadku Kłobucka – 

Wojewoda odmówił, bo Wójt i Burmistrz deklarowali, bo to jest bardzo piękna trasa. Kiedyś tam jeździli 

rowerzyści, później to zarosło. Natomiast wtedy udało nam się też obronić przed rozbiórką most, taki 

wiadukt, między Wręczycą a lasami. Niestety miesiąc temu dostałem pismo, że ten wiadukt jednak będzie 

rozebrany. To była jedyna przeprawa nad koleją, tej drogi rowerowej.   

Otwartą mamy drogę, tylko wszyscy czekamy na środki. Powinno się dużo środków pojawić właśnie na 

ścieżki rowerowe i jest deklaracja Lasów, to co Pan mówi, że Lasy użyczą bez zmiany formy 

właścicielskiej, użyczą te ciągi do urządzenia ścieżek. Być może to samo dotyczyłoby tutaj tego pasa 

ogniowego między Grodziskiem a Kłobuckiem, przy czym będą duże koszty, gdybyśmy się na to w jakiś 

sposób decydowali, bo myślę, że Katowice zrzucą to na Gminę i na Starostwo. Będą znaczne koszty właśnie 

na tym podmokłym terenie, bo tam by trzeba coś zastosować takiego, żeby tą drogę podnieść do góry. 
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Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- I przepust nad rzeczką jeszcze. 
 

Radny Pan Jakub Winecki: 

- Tak, musiałyby być jeszcze przepusty zrobione, ale to procedury z Wodami Polskimi. 
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura: 

- Ale temat możemy rozpoznać. Lasy są nastawione pozytywnie właśnie do organizacji ścieżek 

rowerowych. 
 

Radny Pan Jakub Winecki: 

- No właśnie, bo nawet dzisiaj wszedłem na stronę LGD Zielony Wierzchołek Śląska, gdzie był rozpisany 

konkurs na budowę ścieżek. Niestety żadna ze ścieżek wymienionych tutaj przez Pana Starostę nie zaistniała 

nawet w tym konkursie. 
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura: 

- Ale jakie tam pieniądze są? Nieduże. 
 

Radny Pan Jakub Winecki: 

- Nie rozpoznałem tego szczerze mówiąc. Natomiast były zgłoszone szlaki, gdzie obejmuje to i budowę tych 

szlaków, stworzenie map, także sądzę, że te pieniądze mogą być jednak wystarczające na budowę tych 

ścieżek. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Jeżeli można uzupełnić – Gmina Wręczyca Wielka nie składała wniosku na przykład do LGD, dlatego,                       

że jesteśmy wpisani do wspólnego projektu, realizowanego przez Subregion Śląski - ścieżek rowerowych, 

które są projektowane, planowane, już na dość mocnym etapie. Nasze propozycje też do tego poszły.                          

I ma to być jeden zbiorczy wniosek, z dużo większym dofinansowaniem, czyli automatycznie większa skala 

wykonania, a mniejszy wkład. 
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura: 

- W LGD na to działanie nie ma dużych pieniędzy. To raczej jest oznaczenie, czy wydrukowanie map. 

Środki duże są zapowiedziane, że pokażą się właśnie w Programach Subregionalnych, w nowej 

perspektywie unijnej. Tam już będą miliony złotych. W tej chwili odbywają się spotkania konsultacyjne                    

z ramienia Starostwa. Ode mnie jest Pan Witold Łągiewka upoważniony do prowadzenia tych tematów  

(Wydział Inwestycji i Rozwoju w Starostwie Powiatowym). W tej chwili jest wytyczana taka autostrada 

rowerowa północ-południe. Są konsultacje z Gminami, zobaczymy. Na razie polega to na tym, że jest 

wyznaczany pas o szerokości kilku kilometrów, w którym to pasie ta ścieżka powinna być zlokalizowana na 

różnych terenach i to będzie konkretyzowane, ale jest szansa, że środki się pojawią w nowej perspektywie 

takie poważniejsze. 
 

Następnie głos zabrali:  
 

Radna Pani Anita Toborek, zgłaszając 2 kwestie do Pana Starosty oraz wniosek do Pana Wójta: 

- Panie Starosto, w związku z tym, że wiele lat temu już wnioskowaliśmy, startowaliśmy w konkursie                         

o budowę drogi 494 Częstochowa-Olesno, wiem, że wtedy w konkursie nie uzyskaliśmy akceptacji,                       

to dotyczy również tej drogi 492. Problem nie rozwiązany w naszej Gminie, nie od kilku, tylko od 

kilkudziesięciu już pewnie lat –mieszkańcy ciągle pytają i apelują, szczególnie ta droga 494 byłaby                           

w aspekcie całej Gminy bardzo potrzebną inwestycją,  a droga 492 – to jest kwestia chodnika na terenie wsi 

Wręczyca Wielka od remizy do lasu. Mieszkańcy ciągle krytykują nas za to, że nie umiemy tego problemu 

rozwiązać. Ja wiem, że to droga krajowa i problem jest szerszy, natomiast chciałabym zapytać, czy są 

szanse, jak Pan to widzi, czy w ogóle będziemy się „bić” i czy Pan nie zapomniał o tej inwestycji?  

- Druga sprawa – to jest kwestia Hutki. Oczywiście gratuluję Państwu inwestycji, dobrej aury dla 

niepełnosprawności w Ośrodku w Hutce. 

   Chcę jednak zwrócić uwagę na problem, który po trosze jest naszą hańbą, bo piękny Ośrodek, budowany                  

na mieniu komunalnym, przekazany Towarzystwu Przyjaciół Dzieci z majątku gminnego na własność,                   

a mieszkańcy tejże wsi nie mogą korzystać z boiska. Wynika to z braku dobrej woli i skuteczności Prezesa 

TPD - ja tutaj składam ten wniosek w porozumieniu z Radnym Klorkiem, który dzisiaj jest nieobecny.    
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Przed chwilą też sprawdziłam, że problem jest ciągle nie rozstrzygnięty. 

Otóż Państwo Radni – dofinansowujemy TPD, pomagamy w bardzo wyraźny materialny sposób 

przekazując środki. Na pewno one są osobom niepełnosprawnym potrzebne i charakter inwestycji jest 

niepodważalny. 

Niemniej chcę zwrócić uwagę na to, że dysponent tych środków w sposób, jakby taki celowy, utrudnia 

podpisanie umowy, by wieś mogła korzystać z boiska, podając różne problemy – bo wybiją szybę piłką,                

kto skosi, kto pilnuje porządku. Takie problemy na pewno będą, bo one są na każdym obiekcie i tam gdzie 

jest szkoła, gdzie dyrektor patrzy czujnym okiem, to się zdarza, że ktoś wybije, że ktoś zniszczy. 

Natomiast to jest hańba dla naszej Gminy, że my tyle lat nie umiemy tej społeczności pomóc. 

My czasem z uśmiechem patrzymy na Radnego Klorka, który „się bije” o prozaiczną rzecz – o umowę. 

Ja teraz wnioskuję i Pana proszę, żeby Pan pomógł załatwić tą sprawę dla miejscowości Hutka.  

 

Następnie Radna Pani Anita Toborek zgłosiła wniosek do Wójta Gminy: 

- Ja chciałam złożyć wniosek do planowanego przez Pana Wójta budżetu na rok 2022. To jest wniosek na 

przeznaczenie środków na budowę placu zabaw po starym przedszkolu we Wręczycy Wielkiej. 

Chcę Państwu uzasadnienie tego wniosku przedstawić: 

Plac został przekazany na taki cel, koncepcja została zrealizowana, dwukrotna edycja funduszu sołeckiego 

pozwoliła na opracowanie koncepcji i częściowo realizację placu zabaw.  

W tym stanie, w jakim jest obecnie plac zabaw, on jest nie do użytku, może się okazać, że zainwestowane 

środki były niecelowe, bowiem zakup sprzętu, osadzenie ich, to nie wszystko. Jeszcze trzeba ten teren 

odpowiednio do tego zadania przygotować. 

Wiem, że fundusz sołecki jest tutaj celowo wydatkowany, zgodnie z założeniami i Wydział, który zajmuje 

się inwestycjami dokonał wszelkich działań, natomiast te środki będą niewystarczające. 

W związku z tym proszę o umieszczenie takiego zadania w budżecie na 2022 rok. 

 

O głos poprosił powtórnie Radny Pan Jakub Winecki.  
 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radnego o sprecyzowanie konkretnych wniosków, a nie dyskusję                  

w tym temacie. 
 

W tym momencie poprosił o głos Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński, który wyprzedzająco zwrócił się          

do Radnych Gminy z prośbą: 

-   Przypominam Radnym, że wnioski do budżetu zgodnie z obowiązującymi przepisami składa się w formie 

pisemnej do 30 września. Więc jeżeli takie wnioski mają być teraz składane, to prosiłbym, to zrobić zgodnie 

z procedurą, żebyśmy uniknęli niepotrzebnie dyskutowania na ten temat.  
 

Do głosu wrócił Radny Pan Jakub Winecki zwracając się do Pana Starosty Powiatu Kłobuckiego: 

-  Panie Starosto, siedzibą Starostwa jest Kłobuck. Kłobuck cierpi w obecnym momencie na duże 

zakorkowanie. 

Wiem, że to należy do zadań Burmistrza, czyli budowa obwodnicy, natomiast uważam, że tutaj - jeżeli 

mogę Pana prosić o rozmowę i patronowanie budowy tej obwodnicy; 

-   Druga sprawa, nie chcę być uszczypliwy, ale muszę zgłosić – uszkodzenie drogi powiatowej w Grodzisku 

naprzeciwko remizy strażackiej. Tam pęka narożnik asfaltu, zapada się krawężnik. 
 

Dalej Radny Pan Jakub Winecki zgłosił do Wójta Gminy następujące kwestie: 

 -  Mieszkańcy Pierzchna złożyli wniosek o progi zwalniające, tutaj mieliśmy informację o tym od Pana 

Przewodniczącego. Prosiłbym Panie Wójcie o informację, czy będą podejmowane te działania związane               

z progami zwalniającymi; 

-   Do tego pytania, drugie – czy progi zwalniające nie skomplikują komunikacji publicznej przez Pierzchno; 

-  Trzecie pytanie – kiedy komunikacja publiczna przez Pierzchno pojedzie, bo była obiecana, natomiast              

czy wnioski o dofinansowanie tego zadania poszły? 
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- Czwarte pytanie dotyczące Pierzchna – oświetlenie na końcu Pierzchna. Czy dostaliśmy w końcu 

odpowiedź z Gminy Kłobuck o ustawieniu tej latarni? 
 

 

Radny Pan Jakub Winecki kontynuował:  Teraz przechodzimy do Grodziska i następujące pytania: 

-  Sprzedajemy działkę w Grodzisku, tutaj niedaleko stawu strażackiego. Dzisiaj mamy podjęcie uchwały                  

o ogłoszeniu przetargu. Kiedy będziemy sprzedawali staw, bądź czy będziemy go remontowali? A jeżeli 

remontowanie, to pragnę poinformować, że jest możliwość dofinansowania z Wód Polskich na remont                      

i odbudowę istniejących zapór i zbiorników wodnych – czy taki wniosek został złożony? 
 

-   Jeżeli decydujemy się na sprzedanie – to kiedy będziemy sprzedawać? Takie wnioski były już składane           

na początku kadencji;   
 

-  Trzecia rzecz - to jest informacja odnośnie tego stawu – należy go wykosić. Czyli zadania związane                         

z koszeniem, utrzymaniem tego stawu, póki jesteśmy właścicielem, nas obowiązują. Jest to na łuku, zasłania 

widoczność. Więc tutaj mam wniosek o to, żeby jeżeli go nie sprzedajemy, to żeby go chociaż utrzymywać                          

w należytym stanie; 
 

-   Następnie – dofinansowanie do Wód Polskich. Czy była w ogóle jakakolwiek rozmowa, toczyła się                         

w strukturach Urzędu Gminy, jeżeli dofinansowanie jest na budowę zapór. Mamy problemy z wodą, czy nie 

należałoby pomyśleć o budowie zbiornika na istniejących już ciągach wodnych, w miejscach istniejących  

kiedyś zapór i zbiorników wodnych, zbiorników retencyjnych pomiędzy miejscowością Grodzisko-Kalej                    

i pomiędzy miejscowością Długi Kąt- Klepaczka; 
 

-   Mieliśmy otrzymać wyceny zgazowania śmieci, tej instalacji. Podobno były dwie firmy, które oferowały. 

Nie otrzymaliśmy tych wycen; 
 

-  Następne pytanie – co ze żłobkiem? I czy wiemy ile subwencji musimy oddawać do Gmin ościennych. 

Zaczął się wrzesień, więc sądzę, że niedługo spłyną pierwsze rachunki. W Grodzisku pierwsza klasa się nie 

utworzyła, dzieci wywędrowały do Gmin ościennych. Czy już wiemy ile nas to kosztuje? 
 

-  Kiedy stworzymy naszą strefę inwestycyjną? Na początku naszej kadencji mówiliśmy i Pan Wójt też, 

wiem, że planował podjąć takie działania, żeby taką strefę inwestycyjną tworzyć. 

Gminy nie próżnowały. Mamy w telewizji choćby informacje, że co najmniej Kuźnica i Kowal – dwie 

Gminy takie tereny inwestycyjne stworzyły, mają nadzieję na zarobek. 

Panie Wójcie proszę o odpowiedź.  

 

(W trakcie wypowiedzi Radnego P. Wineckiego, o godz. 13.34 sesję opuścił Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Pan Wiesław Żerdziński – zwolnienie usprawiedliwione. W dalszej części obrad uczestniczyło do 

końca sesji 11 Radnych). 

 

Następnie głos zabrał:  
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek:  

- Pytanie do Pana Starosty - Czy Starostwo coś poczyniło w sprawie hałasów z autostrady w Szarlejce, 

Nowej Szarlejce? Natężenie ruchu zwiększyło się o 100%. Ze względu na remonty w Częstochowie ruch 

przeniesiony został na autostradę, praktycznie całą. Jest tak olbrzymi hałas, że po prostu nie da się 

wytrzymać. 
 

Radny Pan Piotr Wydmuch: 

- Panie Starosto, ja chciałem podziękować za szybką reakcję poszerzenia tej drogi i moje pytanie jest takie: 

ponieważ ten ruch zostanie przeniesiony częściowo przez tą drogę, później poleci tutaj przez Borowe                            

i będzie leciał w okolice Herb, to pozostaje temat odcinka tutaj do Bór Zapilskiego i bardzo ważna rzecz, 

czyli ten przepust pod drogą, który cały czas się zapada. Stwarza niebezpieczeństwo na lekkim łuku drogi,                    

te auta są wynoszone. Czy tam też coś możemy liczyć na jakąś poprawę tego przepustu nad rzeką? 
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Radny Pan Robert Broś: 

- Panie Wójcie ja chciałem spytać o realizację wniosku mieszkańców związanego ze zmianą organizacji 

ruchu na ul. Szkolnej we Wręczycy. Minął już ponad rok od tego, kiedy mieszkańcy taki wniosek złożyli                    

i na razie nic nie zostało wykonane w tej kwestii. 
 

Na tym Radni zakończyli zgłaszanie wniosków do Starosty Powiatu Kłobuckiego oraz do Wójta Gminy. 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zaproponował, aby na pytania kierowane do Pana Starosty 

odpowiedzi nastąpiły teraz, natomiast na pytania i wnioski kierowane do Wójta Gminy, zostaną udzielone 

odpowiedzi przez Pana Wójta w 14. punkcie porządku obrad. 
 

Wobec powyższej propozycji, głos zabrał Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura                       

udzielając  następujących odpowiedzi na otrzymane pytania: 

-    Odnośnie drogi wojewódzkiej 494 – to jest droga Marszałka Województwa Śląskiego, nie Powiatu.                         

My natomiast jako Starostwo Powiatowe i Gmina Wręczyca, Panki i Przystajń, kilka lat temu 

dopilnowaliśmy jednego – że ten zakres techniczny, projektowy, jest bardzo szeroki. 

Ta droga od rogatek Częstochowy do Podłęża Szlacheckiego w Gminie Przystajń do granicy z woj. 

Opolskim – na całej swojej długości, czy w terenie zabudowanym, czy niezabudowanym, jest wyposażona                       

w ciąg pieszy, pieszo-rowerowy lub rowerowy. 

Więc to na etapie konsultacji, czy to w Starostwie, kilka razy spotykaliśmy się w Urzędzie Gminy                                      

z Wójtami z tych Gmin w poprzedniej kadencji, Pan Przewodniczący uczestniczył, Radni z Gminy 

Wręczyca Wielka, taki jest zakres tej drogi. 

Jest to kompetencja Sejmiku Województwa Śląskiego, który tak jak Rada Gminy czy Rada Powiatu, 

przydziela środki dla Wojewódzkiego Zarządu Dróg. Natomiast w tej chwili od paru miesięcy jest jeden 

wielki stan zawieszenia. 

Słyszymy o Krajowym Planie Odbudowy, że Unia ma dać duże pieniądze, ale co się dzieje, to słyszymy                     

z telewizora. Był ogłoszony ten nabór do Banku Gospodarstwa Krajowego, to miało być rozstrzygnięcie                                   

we wrześniu, nie ma, sami nie wiemy, a za miesiąc budżet musimy przygotować. 

Zapowiada się, że będą znaczne środki na drogi wojewódzkie, ale to tylko tak wiemy z rozmów 

kuluarowych przy okazji różnych spotkań, gdzieś w terenie. 

Ja proponowałem też Częstochowie, żeby  weszła we współpracę z  woj. Śląskim i składali ten projekt  jako 

wspólny projekt z dwóch dokumentacji. Ponieważ ta droga jak już się zaczynają rogatki Częstochowy, czyli 

teren zabudowany, zgodnie z prawem już przestaje być drogą Marszałka, jest drogą gminną Prezydenta 

Częstochowy, a do ul.Rocha ona jeszcze ma 2-2,5 km, miałaby jakby większą punktację przy kolejnej 

ocenie. Ale tak jak mówię, to jest poza nami, poza Starostwem, poza Wójtem. My próbujemy tam 

rozmawiać i zobaczymy przede wszystkim jakie pieniądze będzie miał Marszałek na nową perspektywę 

unijną.  
 

-     Sprawa boiska w Hutce – ja na prośbę Pana Radnego rozmawiałem z Panem Wójtem. Wydawało mi się, 

że do jakiegoś porozumienia dojdzie. Natomiast do podpisania umowy potrzebna jest zgodna wola dwóch 

stron i ja na tą chwilę nie widzę tam swojego udziału. 

Ja nie miałem problemów z żadnymi uzgodnieniami. Gdzieś trzeba się pośrodku spotkać, natomiast 

właściciel ostatecznie zdecyduje czy będzie tak, czy będzie inaczej i tu już nie widzę jakby swojego 

dalszego udziału. 

Ja jestem bardzo zadowolony że ten obiekt funkcjonuje. 14 lat temu zaczął funkcjonować – w 2007 roku. 

Pamiętam to dokładnie, bo wtedy byłem Naczelnikiem Wydziału Kultury w Starostwie Powiatowym                       

i myśmy to jakby zaczynali. Ruszył ten Ośrodek na kilka dni w grudniu 2007 roku, funkcjonuje do dziś. 

Setki osób przez te 14 lat tam skorzystało. Ośrodek jest odnowiony, dalej pełni swoją rolę i myślę, że to była 

dobra decyzja.  

TPD jest dużą organizacją, więc też nie przewiduję, żeby tam były jakieś podłe zamiary co do tego obiektu, 

bo Towarzystwo ma takie cele statutowe, to już wymaga zgody do ewentualnych jakichś decyzji, 

odpowiedniego kworum statutowego i pewnie do tego nie dojdzie, tak sądząc po 14 latach współpracy. 



-  17  - 
 

-    Obwodnica Kłobucka - to jest zadanie Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Oczywiście                     

ja się w tej sprawie wypowiadałem, rozmawiałem z wieloma ludźmi. Również Burmistrz Kłobucka jako 

gospodarz tego terenu jest w sprawę mocno zaangażowany, często temat podnosi. 

Pamiętam nawet jakiś czas temu organizował spotkanie z parlamentarzystami ziemi częstochowskiej.                   

Byli prawie w komplecie wszyscy. Niestety nic nie udało się w tej sprawie zrobić. Ogłoszono chyba pół 

roku temu, a może trochę dłużej, plan stu obwodnic, na którym obwodnicy Kłobucka nie ma. 
 

Więc to pytanie bardziej bym kierował do Posłów Ziemi Częstochowskiej. Jeżeli są nieskuteczni, to może 

niech się wykażą aktywnością i spróbują do tej setki obwodnic wpisać obwodnice Kłobucka, bo miasto się 

korkuje czasami już prawie że od  Polomarketu w Libidzy aż po Energetyk w Kłobucku. Już powinny być 

plany zaawansowane, albo przynajmniej ta obwodnica powinna być w tych zapowiadanych stu obwodnic                 

w polskich miastach. 

Są obwodnice na tej liście mniejszych miast, nie wiem, czy Herb nawet nie ma, a Kłobucka nie ma.                   

Więc tutaj, to Posłowie decydują na tym poziomie. Radni w Gminie, Radni Powiatowi – w Powiecie,                       

ale na poziomie kraju – to wpływ mogą mieć Posłowie, na to żeby lobbować za swoim terenem.                                   

Jeżeli są nieskuteczni, to już każdy musi sobie zdanie wyrobić. 
 

-   Co do uszkodzonej drogi przy Strażnicy – jest w okresie gwarancji, mieszkańcy widzą więcej, każdy 

sygnał, prośba o zgłaszanie, nawet bezpośrednio do mnie czy do PZD, czy do Wójta na terenie.                               

Firma jest zobowiązana do ich naprawienia. 
 
 

-   W sprawie hałasu w Szarlejce - spotkaliśmy się tam chyba już dwukrotnie. Ja zgodnie z ustaleniami 

wysłałem list do Generalnej Dyrekcji, rozmawiałem z Dyrektorem. O odpowiedzi poinformowałem                           

i przesłałem treść pisma dla Pana Radnego. Generalna Dyrekcja okopała się na pozycjach i na razie nie 

planuje robić nic. Kiedy droga zostanie oddana oficjalnie do użytku, co nastąpi może za pół roku, może 

dłużej. Dopiero po roku od oddania do użytku mogą przeprowadzić badania i później na podstawie 

wyników badań dopiero ewentualnie ekrany uzupełnić. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek: 

-   To znaczy za 5 lat. 
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura:                      

-   Ten sam temat pojawił się kilka tygodni temu w Białej, byłem tam na spotkaniu też. Też wystosowałem 

pismo, bo tych ekranów też jest tam za mało i też mieszkańcom ten hałas dokucza.  

Tutaj również działamy jako zespół subregionalny od Mykanowa do Blachowni, bo ten hałas dokucza nie 

tylko w Szarlejce, czy w Białej, ale i Grabówka i osiedla pod Mykanowem – nowe domy ludzie pobudowali, 

a dzisiaj nie mogą spać, bo gdzieś tam za mało jest tych ekranów. Droga musi być, nikt jej tam nie zabierze,                    

ale tych ekranów trzeba dostawić. 

Natomiast jak jedziemy nową autostradą w kierunku Katowic, to czasem w szczerym polu, w szczerym lesie 

stoją ekrany – nie wiem dla kogo. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek: 

-   U nas ekranów to nie ma praktycznie, bo ekrany są tylko na mostach i nigdzie więcej nie ma. 
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura:                      

-   Ale wszystko co mogliśmy Panie Radny zrobić, to rozpoznaliśmy procedurę i mamy jasne stanowisko 

Generalnej Dyrekcji jakie oni mają przepisy i oni nic wcześniej nie zrobią – niestety, bo nawet przepisy im 

nie pozwalają na to.  
 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek: 

-   Trzeba zablokować autostradę, wtedy może coś zrobią. 
 
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura:                      

-   Jako Starosta nie mogę takich deklaracji składać, bo musimy poważnie też traktować. Mieszkańcy mają 

większą swobodę bo im to dokucza na co dzień.  
 



-  18  - 
 

-   Sprawa dot. przepustu – w przyszłym roku ten przepust na Bór Zapilski jak się jedzie, przebudujemy. 

Drogowcy już taką dyspozycje dostali, mają go wycenić ile może kosztować i będziemy go chcieli umieścić 

w budżecie na przyszły rok, żeby tam to ucywilizować, postawić bariery, żeby tam było bezpiecznie.                         

Bo rzeczywiście teren jest trudny, ale jak to będzie zrobione może nawet za większe pieniądze, ale solidnie, 

to już będzie element, który kiedyś nawet jakby ta droga była przebudowywana, już by był jednym                                

z elementów, który nie wymaga ingerencji.  
 

Na tym Starosta Powiatu Kłobuckiego zakończył udzielanie odpowiedzi. 
 

Na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy, czy udzielone odpowiedzi Państwa Radnych satysfakcjonują – 

nikt nie zabrał głosu, co Pan Przewodniczący odczytał jako odpowiedź twierdzącą. 

 
 

Następnie o godz. 13.47 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minut przerwy. 

O godz. 13.59 Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady sesji. 

 

Ad.9. 
 

         Informacja o stopniu realizacji gminnych inwestycji zaplanowanych w budżecie na 2021 rok. 
 

         Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację będącą przedmiotem niniejszego punktu 

informując Radę Gminy co następuje: 
 

-     Szanowna Rado, z inwestycji, które były zaplanowane w budżecie na 2021 rok, główna z nich –                         

w całości wykonana, rozliczona, jak słyszeliście w moim wystąpieniu. Także już sfinansowana - to budowa                            

i rozbudowa boiska w miejscowości Truskolasy. 

          Z pozostałych inwestycji miękkich, przedstawię kilka tych najważniejszych, których nie było                            

w informacji. 

           Na poziomie 50,8 % mamy zrealizowaną i wykorzystaną komunikację GTV, która obsługuje naszych 

mieszkańców w zakresie programu dopłat do przewozów regionalnych. 

Jeżeli chodzi o zlecone decyzją Państwa Radnych, wykonanie podziałów, wycen - mamy realizację na 

poziomie ponad 80%, z 26 800 zł, 24 000 przeszło, są już wykorzystane. Niezrealizowana jest tylko jedna 

wycena w związku z tym, że wyłoniony wykonawca przestał utrzymywać jakikolwiek kontakt i żaden 

kontakt z Gminy nie jest skuteczny w jego stronę, oprócz wysłanych pism. Sprawa trafia na drogę sądową. 

Realizacja funduszu sołeckiego jest bardzo niska, tj. 43 %, wynika głównie z faktu notorycznych zmian, 

przesuwania środków i niestety w tym zakresie, to co już wielokrotnie wspominałem, bardzo złej legislacji 

w zakresie możliwości w ogóle  oceny tych wniosków. Czyli Rady Sołeckie podejmują wniosek, a Wójt ma 

7 dni na to, żeby przydzielić lub odrzucić. 

Potem przy realizacji okazuje się, że dochodzą dodatkowe koszty, że są wyceny. Rada Sołecka wycenia 

wykonanie kostki na 4 000 zł, a okazuje się, że najtańsza oferta jaka jest - wpływa na 17 albo 19 tys. zł. 

Kolejną inwestycją, która jest w trakcie realizacji, a była zawarta w budżecie, to jest droga Strażacka.                       

W związku z koniecznością połączenia kilku rzeczy, mianowicie wykonania odcinka instalacji gazowej,    

jest to bardzo duża średnica, jej przepustowości niestety niewiele firm jest w stanie wykonać, niewiele firm 

też wykonuje, niestety wykonywane na zlecenie, po dokładnych pomiarach, części, elementy tej konstrukcji 

- przedłużyła nam się w realizacji, dłużej niż zakładaliśmy.  

W między czasie doszło do kilku awarii i podjęliśmy decyzję, że należy ten odcinek w zakresie wodociągów 

wyregulować i zrobić do porządku, tak, aby w przyszłości po zrobieniu remontowanej, świeżej drogi,                   

nie okazało się, że musimy ją za kilka tygodni, czy miesięcy ciąć, bo coś strzeli. 

Jesteśmy na etapie podpisania aneksu, zwiększamy także zakres wykonania podbudowy tej drogi, tak,                             

aby ona była wystarczająco mocna i wytrzymała ruch, który będzie po niej chodził po remoncie.                 

Na dzień dzisiejszy zakończenie inwestycji szacuje się na połowę listopada. 

Co do oświetlenia ulicznego – zrobiliśmy program funkcjonalno-użytkowy dla wszystkich złożonych 

wniosków przez Radnych, tych, które były złożone oczywiście do budżetu, nie tych wszystkich nowych. 

Nie starczy nam środków na pewno, mimo iż zwiększyłem je ze 125 do kwoty 325 tys. zł. 
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Będziemy ogłaszać w najbliższym czasie przetarg na realizację. W pierwszej kolejności idą te wnioski 

oświetleniowe, które są w pasie drogowym gminnym, bo tam procedura uzyskania pozwolenia jest szybsza, 

a dodatkowo zwolnieni jesteśmy z pewnych czynności projektowych. 

Myślę, że do końca roku uda nam się wykonać większą część tego oświetlenia, które Państwu 

przedstawiałem. 

Jest szansa na kolejną inwestycję, którą zgłosiliśmy, jest to inwestycja w zakresie drogi Leśnej w Borowem. 

Nasza największa argumentacja co do tej drogi została przyjęta. 
 

Początkowo odrzucona, potem stwierdzono, że jesteśmy na liście rezerwowej, a w zeszłym tygodniu 

telefonicznie zostaliśmy poinformowani, że zostanie do nas wysłana umowa na realizację tej inwestycji.          

Jest ona o tyle potrzebna, że w najbliższym czasie, to o czym wspominał już Pan Starosta, zostanie 

zamknięty główny wiadukt komunikacyjny między Borowem a Bieżeniem, czyli droga powiatowa, która 

łączy kilkanaście miejscowości z Wręczycą. Jeżeli się uda, to finansowanie jest tam na poziomie 65%. 

To co już wspomniałem wcześniej – zakończyliśmy łatanie dróg bitumicznych, czyli naprawy cząstkowe, 

rozpoczęte zostało koszenie, etap II jeżeli chodzi o usługę koszenia poboczy w tym roku. 

 

Na tym Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński zakończył swoją informację nt. realizacji gminnych inwestycji 

zaplanowanych w budżecie gminy na 2021 rok. 
 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zwrócił się do Radnych, czy do przedstawionej przez 

Pana Wójta  informacji będą pytania. 
 

Pytań do informacji nie zgłoszono, wobec czego została poddana pod głosowanie.  
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się - 0 
 

(głosowanie imienne nr 8 – załącznik nr 2 do protokołu) 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”,  0 „przeciw”,                     

0 „wstrzymujących się”) przyjęła informację o stopniu realizacji gminnych inwestycji zaplanowanych     

w budżecie na 2021 rok. 
 
 

Ad.10. 
            

          Informacja Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy z analizy oświadczeń 

majątkowych.  
 

           Na podstawie 24 h ust. 6 i 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  o samorządzie gminnym (t. j. Dz. U.                            

z 2021 r. poz. 1372) Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant przedstawił Radzie Gminy 

Informację z analizy oświadczeń majątkowych złożonych na Jego ręce przez Radnych Gminy Wręczyca 

Wielka za 2020 rok, według stanu na 31 grudnia 2020 roku. 

        Pan Przewodniczący poinformował, że zgodnie z art. 24 h ust. 3 pkt 1 i ust. 4 ustawy j/w,                    

Radni Gminy Wręczyca Wielka w osobach: 

1) Pani Barbara Bogus                

2) Pan Artur Brodziak        

3) Pan Robert Broś                 

4) Pan Michał Hendzlik                   

5) Pan Artur Klorek             

6) Pan Paweł Kocik                       

7) Pan Krzysztof Ocimek       
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8) Pan Janusz Ogłaza                       

9) Pani Anita Toborek  

10) Pan Jakub Winecki 

11) Pan Piotr Wydmuch 

12) Pani Małgorzata Zatyka                  

13) Pani Urszula Zomerfeld              

14) Pan Wiesław Żerdziński, 
 

złożyli oświadczenia majątkowe wraz z kopią swojego zeznania o wysokości osiągniętego dochodu                     

w roku podatkowym (PIT) za rok poprzedni, w dwóch egzemplarzach, w ustawowym terminie, tj.                             

do 30 kwietnia 2021 roku i w analizowanych oświadczeniach nie stwierdził nieprawidłowości.  

Poinformował również, że własne oświadczenie majątkowe, zgodnie z 24 h ust. 3 pkt 2 ustawy 

samorządowej  przekazał w ustawowym terminie Wojewodzie Śląskiemu.  
 

 

(Szczegółowa informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych Radnych Gminy – 

 załącznik nr 7 do protokołu) 
 

 

 

              W dalszej kolejności, na podstawie przepisów art. 24 h ust. 6 i 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                                     

o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2021 r. poz. 1372) informację z przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych: 

Zastępcy Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz 

osób wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta, przedstawił Radzie Gminy                                     

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński informując, iż: 

- Oświadczenia majątkowe za rok 2020 według stanu na dzień 31 grudnia roku poprzedniego złożyło                             

19 osób. 

Wszystkie osoby zobowiązane do złożenia rocznego oświadczenia majątkowego dokonały powyższego           

w ustawowym terminie. W wyniku przeprowadzonej analizy, w złożonych  oświadczeniach majątkowych 

Wójt nie stwierdził nieprawidłowości.                             

Własne oświadczenia majątkowe, zgodnie z art. 24 h ust. 3 pkt 2 przekazał w ustawowym terminie 

Wojewodzie Śląskiemu.  

Pan Wójt poinformował też, że w roku bieżącym wpłynęły również oświadczenia majątkowe                            

od 2 osób z którymi rozwiązano stosunek pracy z powodu przejścia na emeryturę.  

Oświadczenia zostały złożone w terminie, tj. w dniu rozwiązania umowy o pracę i wyniku ich analizy nie 

stwierdził nieprawidłowości. 

 

(Szczegółowa informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych Radnych Gminy – 

 załącznik nr 8 do protokołu) 

 

 

Ad.11. 
 

              Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Wręczyca Wielka w roku szkolnym 

2020/21. 
 

              Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, iż Państwo Radni otrzymali 

informację o stanie realizacji zadań oświatowych, po czym zwrócił się do Rady Gminy, czy do 

przedstawionej informacji będą jakieś pytania. 

Zwrócił uwagę na fakt, iż na sali obecny jest Dyrektor Oświaty, więc jeżeli takie pytania będą, to udzieli on 

odpowiedzi. 

 

Pytań do Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Wręczyca Wielka w roku szkolnym 2020/21 

nie zgłoszono, wobec czego została przez Przewodniczącego Rady Gminy poddana pod głosowanie.  
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Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się - 0 
 

(głosowanie imienne nr 9 – załącznik nr 2 do protokołu) 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                     

0 „wstrzymujących się”) przyjęła informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Wręczyca 

Wielka w roku szkolnym 2020/21. 
 

 

 (informacja – załącznik nr 9 do protokołu) 

 

Ad. 12. 
 

           Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 
 

           Głosowanie przeprowadził Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek,                                                                 

który nadmieniał, że projekty uchwał były omawiane na posiedzeniu Komisji.  

Każdorazowo przez poddaniem poszczególnych projektów uchwał pod głosowanie,                                    

Pan Wiceprzewodniczący zwracał się do Rady Gminy o ewentualne pytania.     
 

1)  Do projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości                        

w  trybie  bezprzetargowym:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 
 

(głosowanie imienne nr 10 – załącznik nr 2 do protokołu) 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (10 „za”, 0 „przeciw”,                                   

1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr XXXI/269/21 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości w trybie bezprzetargowym. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

2)  Do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Grodzisko:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 
 

(głosowanie imienne nr 11 – załącznik nr 2 do protokołu) 



-  22  - 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (10 „za”, 0 „przeciw”,                                   

1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr XXXI/270/21 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż                   

w drodze przetargu nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Grodzisko. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 
 

 

 

3)  Do projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody                      

i  odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wręczyca Wielka:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

(głosowanie imienne nr 12 – załącznik nr 2 do protokołu) 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                                   

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XXXI/271/21 w sprawie przyjęcia projektu regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wręczyca Wielka. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

4)  Do projektu uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i  Administracji  za pośrednictwem Wojewody Śląskiego o zniesienie  nazwy 

miejscowości Osada Leśna:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

(głosowanie imienne nr 13 – załącznik nr 2 do protokołu) 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                                   

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XXXI/272/21 w sprawie wystąpienia z wnioskiem                      

do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Śląskiego                          

o zniesienie nazwy miejscowości Osada Leśna. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

5)  Do projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w ośrodkach wsparcia i  mieszkaniach chronionych:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 
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Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

(głosowanie imienne nr 14 – załącznik nr 2 do protokołu) 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                                   

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XXXI/273/21 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 
  

(uchwała – załącznik do protokołu) 

Ad. 13. 

Podjęcie uchwał w sprawach finansowych. 
 

        Głosowanie nad projektami uchwał w sprawach finansowych przeprowadził Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek, który wcześniej nadmienił iż w/wym. szczegółowo omawiane były                 

na posiedzeniu Komisji. 

Następnie przed głosowaniem zwracał się do Rady Gminy o pytania do poszczególnych projektów uchwał.  
 

1)  Do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 15  – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                                

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XXXI/274/21 w sprawie zmian w budżecie gminy                      

na 2021 rok. 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

2)  Do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wręczyca Wielka na lata 2021-2029:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 16 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                                                   

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XXXI/275/21 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2021-2029. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
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Ad.14.  
 

             Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

 

                   Tytułem wstępu do niniejszego punktu, Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant 

przypomniał o formie składania interpelacji i zapytań, zwracając się do Wójta Gminy oraz Radnych Gminy 

słowami: 

-  Bardzo proszę Panie Wójcie, tylko prosiłbym udzielić odpowiedzi na wnioski, nie na interpelacje,                         

bo w moim przekonaniu, część wystąpień Radnych była interpelacją. 
 

     
           Następnie głos zabrał Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński, który w pierwszych słowach podziękował  

Panu Przewodniczącemu za wprowadzenie, oznajmując, iż tak właśnie zrobimy, ponieważ interpelacja                   

ma to do siebie, że trzeba przygotować i przetworzyć pewnego rodzaju materiały, żeby udzielić rzetelnej 

odpowiedzi. 
 

 

 

Następnie  Wójt   Gminy udzielił następujących odpowiedzi na wnioski i pytania Radnych:  
 

Radnej Pani Anity Toborek: 

- W sprawie wniosku o przeznaczenie w budżecie 2022 roku środków na budowę placu zabaw po starym 

przedszkolu we Wręczycy Wielkiej – z Panią Radną Toborek wyjaśniliśmy już sobie sprawę, że należy 

złożyć wniosek pisemny do budżetu na 2022 rok; 

 

Radnego Pana Jakuba Wineckiego: 

- W sprawie progów zwalniających na Pierzchnie – pierwsza rzecz, obiecaliśmy że zamontujemy progi przy 

zachowaniu wszystkich przepisów ruchu drogowego, ale przede wszystkim zdrowego rozsądku. 

Ilość deklaracji zgadzających się na montaż progów, doprowadziłaby do tego, że w zasadzie jeździlibyśmy 

od progu do progu. Zaproponowaliśmy 3 najważniejsze miejsca ograniczające ruch, co i tak bardzo 

spowolni ten ruch. Niestety ta droga, też wiadomo, nie jest drogą największej nośności i jak wiemy                          

z doświadczenia, progi montujemy w jednym miesiącu, a za pół roku je demontujemy, bo zima - okazuje 

się, że ktoś się wywrócił na rowerze na progu, nie wyhamował przez próg, albo urwał coś i za chwilę 

spływają wnioski mieszkańców o to, żeby te progi demontować. 

Wybraliśmy takie miejsca, które były zgłaszane jako możliwe do akceptacji. Na ten moment nie mamy 

jeszcze wszystkich  zgód  od mieszkańców, właścicieli gruntów, na montaż w obrębie ich posesji tych 

progów. Jeżeli zostaną uzupełnione, to te progi zamontujemy; 
 

- W sprawie koszenia stawu – podobnie jak w roku wcześniejszym, oczywiście ten staw wykosimy                 

i doprowadzimy. Będzie to w ramach już trwających prac związanych z obkaszaniem. Mówimy tutaj o tym 

odcinku oczywiście przy drodze; 
 

- W sprawie zbiornika wodnego – będzie wystawiony na sprzedaż, przy czym czekamy na wycenę, bo taka 

została zlecona. W związku ze zmianą planu zagospodarowania przestrzennego zmieniła się kategoryzacja 

tego terenu i niestety musimy dokonać ponownej wyceny; 
 

-  Co do dzieci, sprawa subwencji  – tutaj nadmienię tylko, bo myślę, że jest to warte podania jako przykład. 

Półtora roku temu spotkaliśmy się z rodzicami dzieci uczęszczającymi do Przedszkola i do Szkoły                          

w Grodzisku. Bardzo znaczna granica, różnica jest taka, że dzieci do Grodziska chodzące, to są dzieci 

przedszkolne, jeżeli chodzi o Gminę, dzieci prowadzone do Szkół Podstawowych, już są dziećmi Szkoły 

prowadzonej przez Stowarzyszenie. 

Od lat sygnalizowane było, że do Przedszkola chodzi dwadzieścia kilkoro dzieci, a potem zostaje 5,6,3, 8 – 

różnie, w tej placówce. Większość tych dzieci z Przedszkola trafiała albo do Szkoły we Wręczycy Wielkiej, 

albo trafiała do Szkół w Gminach sąsiednich. 

Jeżeli chodzi o subwencje na ucznia, mówię tu o uczniu, bo subwencji na dzieci przedszkolne nie ma. 

Subwencja na 1 ucznia jaką uzyskujemy rocznie dla Szkoły w Grodzisku, tj. 6 009,38 zł, a utrzymanie                        

1 ucznia w Grodzisku to jest 17 709,68 zł. 
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Więc w momencie kiedy będziemy mieć wypływ takiego dziecka - tak by to określić - na jednym 

przykładzie,  to jest 11 000 zł. 

Dodatkowo w związku - nie wiem, czy z niezadowoleniem, czy z jakąś chęcią wywarcia wielkiego nacisku - 

doszło do przekazania informacji, które doprowadziły do wszczęcia kontroli Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Przedszkolu we Wręczycy Wielkiej odnośnie Przedszkola w Grodzisku, a to, ponieważ 

nie wiem, czy nie przyniosło zamierzonego efektu, skutkowało kolejną kontrolą z Sanepidu.  

Zobaczymy jakie będą wyniki, ale myślę, że dochodzimy do punktu, w którym trzeba będzie podjąć decyzję 

o tym, aby Oddział Przedszkolny w Grodzisku został przeniesiony do Szkoły we Wręczycy Wielkiej – 

rozwiązanie nr 1.     

Rozwiązanie nr 2 -  ograniczenie do 5 godzin funkcjonowania Przedszkola, tak, aby nie musieć realizować 

posiłków. 

Rozwiązanie nr 3 – które uważam, że powinno być najbardziej słuszne, to jest rozwiązanie, w którym 

prowadzona Szkoła przez Stowarzyszenie przejmie także dzieci przedszkolne; 

 

-  W sprawie stworzenia strefy inwestycyjnej – ja wiem, że są miejscowości, czy Gminy, które realizują 

strefy związane ze strefami ekonomicznymi. Na ten moment pandemia ograniczyła bardzo możliwości 

spotkań  w większej grupie osób. 

W momencie, kiedy zostały uwolnione spotkania, mieliśmy zaległości z wszystkimi zebraniami strażackimi, 

z klubami sportowymi, z organizacjami pozarządowymi i nie tylko, także imprezy sportowe i imprezy 

kulturalne. 

Jest temat tworzenia dwóch terenów inwestycyjnych, rzeczywiście od 2 lat. Przygotowaliśmy już pełny spis 

właścicieli gruntów i tych którzy mieszkają na terenie Szarlejki i tych, którzy na terenie Szarlejki nie 

mieszkają. Będziemy starać się na koniec października, początek listopada, o ile pozwoli na to sytuacja 

epidemiologiczna, zorganizować takie większe spotkanie. To spotkanie nie będzie tyczyło się tylko 

mieszkańców, ale także potencjalnych przedsiębiorców i inwestorów, którzy chcieliby w tej strefie 

zainwestować pieniądze.  

Najsilniejszy z nich obecnie to jest nowopowstała Spółka JAFP, która buduje hale wystawowe w okolicach 

północnej części województw Powiatu Częstochowskiego. Ponieważ będą takim regionalnym,                               

czy z założenia mają być regionalnym wystawcą i przyjmować produkty od rolników, są także 

zainteresowani użytkowaniem tego terenu nie pod działalność przemysłową, magazynową, ale pod 

działalność rolniczą i taką ofertę też złożyli. 

Jesteśmy z nimi w kontakcie i będziemy ich też na takie spotkanie zapraszać, bo myślę, że chodzi o to,                  

aby jak najbardziej wykorzystać ten teren, który na dzień dzisiejszy terenem rolniczym już nie jest; 

 

- W sprawie wyceny zgazowania – dwie oferty wpłynęły. Moment który wstrzymał jakąkolwiek dalszą 

pracę nad tym projektem jest oczywisty – nie mamy terenu, gdzie możemy to zrobić, ani pozwoleń.  

Te oferty mówią o tym, ile firma ewentualnie po przekazaniu terenu, przygotowaniu, przekazaniu terenu                     

i wybudowaniu instalacji, będzie świadczyła udziałowo w dochodzie z tytułu prowadzenia tej działalności. 

 

Radnego Pana Roberta Broś: 

- W sprawie zmiany organizacji ruchu na ul. Szkolnej we Wręczycy – z jednej strony jestem zdziwiony,                   

a z drugiej strony zaniepokojony twierdzeniem, że nic nie zostało wykonane, ponieważ gdyby wsłuchać się                 

w odpowiedzi na te pytania wcześniejsze, które padały na komisjach i na sesjach - wyraźnie mówiliśmy                   

o zleceniu wykonania projektu organizacji ruchu, o zmianach, które żeśmy wprowadzali  w związku z tym, 

że część ulicy Szkolnej, musiałaby być wyposażona w zajezdnię i mówiliśmy też o tym, że te dokumenty 

zostały do zaopiniowania wysłane do Starostwa Powiatowego.  

Starostwo Powiatowe odmówiło, w związku z tym, że jest to wjazd na ciągi ulic wojewódzkich i Wojewoda 

także nie wyraził zgody na taką reorganizację. 
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Radnej Pani Anity Toborek: 

- Odnosząc się do tematu Hutki – jakby to powiedzieć, tam gdzie się dwóch kłóci, to nic nigdy nie będzie. 

I tutaj bardziej prosiłbym o to, aby jednak dojść do pewnego porozumienia, przede wszystkim między 

Kierownikiem jednostki a Radnym i dziwię się, bo z Radnym też już kilkakrotnie na ten temat 

rozmawialiśmy, przekazałem mu informację. Ta informacja też jest w obiegu medialnym, ponieważ zostało 

to zaakcentowane przy okazji ostatniej imprezy o której wspominał Pan Starosta. Właściciel obecny tego 

budynku, czyli Towarzystwo Przyjaciół Dzieci zamierza złożyć wniosek na budowę pełnej infrastruktury 

sportowej na terenie boiska. Chciałbym, żeby Radni przejechali się na Hutkę i powiedzieli mi, czy teren                    

o nachyleniu 20%-towym bez bramek to jest boisko. To takiej odpowiedzi bym chciał, gdybyście chcieli 

mieć wizję tego co jest. 

Na ten moment, uważam, że założenia jakie zostały nam przedstawione, czyli konieczność wyrównania 

terenu, ogrodzenia, oświetlenia, zabezpieczenia, przejęcia pełnej odpowiedzialności przez Gminę za to co 

będzie się na tym terenie działo, są nie do zaakceptowania. Trzymam kciuki, aby rzeczywiście pomysł 

związany z realizacją tej infrastruktury sportowej udał się TPD, bo zarówno TPD jak i mieszkańcy będą 

mogli z tego obiektu korzystać. Tutaj już wtedy nie ma zgody, czy niezgody, są to środki dofinansowane, 

więc musi to być obiekt ogólnodostępny i myślę, że zaspokoi wiele potrzeb. 

W niedalekiej okolicy – przypominam – powstało nowoczesne boisko przy szkole, jest klub sportowy jeden 

i drugi, więc dla osób które chcą grać w piłkę, myślę, że jest wystarczająco dużo rozwiązań i tym 

stwierdzeniem chciałbym zakończyć ten temat. 
 

Radnego Pana Jakuba Wineckiego: 

- W sprawie żłobka - mamy dwa projekty. Pierwszy – to jest niedawno ogłoszony konkurs. Wicewójt, 

ponieważ ja nie mogłem, brał udziału w spotkaniu z firmami, które zajmują się realizacją żłobków                          

na zasadzie Maluch Plus i drugi projekt..., nie pamiętam nazwy, w każdym razie dwa połączone projekty. 

Będziemy w najbliższym czasie jechać, to znaczy chciałbym, żeby Radni też pojechali – w okolicach Łodzi 

został zrealizowany taki projekt. Można by się przyłożyć do tego w związku z tym, że tam jest finansowanie 

zarówno na budowę, jak i potem przez pewien okres na utrzymanie personelu i wydaje się, że przy 

niewielkim wkładzie, a taki wkład moglibyśmy zgłosić do Nowego Ładu, bo tam jest możliwość łączenia 

tych projektów. Praktycznie można by pomyśleć o wybudowaniu żłobka przy bardzo małym wkładzie 

Gminy. 

Kolejny żłobek, który jest zgłoszony już do realizacji, to jest wniosek ten, który został złożony w puli do                   

15 mln zł na rozbudowę placówki oświatowej w Borowem i w Kalei. Ona obejmuje zarówno budowę 

przedszkola, jak i żłobka i tam jest to zarówno w projekcie, jak i w samym założeniu realizacyjnym; 
 

-   W sprawie lampy – brak jest informacji od Burmistrza. Skończyło się na tym, że jeżeli będzie projekt 

budżetu robiony i wykonywane inwestycje oświetleniowe, to będzie to uwzględnione, ale w związku z tym, 

że tej odpowiedzi rzeczywiście nie mam, ponowię o nią i poproszę, żeby przekazali pisemnie, tak żeby 

przekazać i poinformować także Radnego; 
 

-  Jeżeli chodzi o Wody Polskie – przepusty, inwestycje w zakresie budowy zbiorników retencyjnych, 

należy pamiętać, że są to inwestycje ogromne, zaczynając od kosztów pozyskania terenu, poprzez budowę 

tej instalacji, budowę instalacji uzdatniania wody. W naszym rozwiązaniu, może nie rewelacyjnym,                            

ale tańszym, założyliśmy i taki wniosek poszedł do realizacji w programie, w naborze na Nowy Ład – jest 

budowa dodatkowych zbiorników na każdym ujęciu wody w Szarlejce, w Borowem, w Truskolasach                                 

i w Klepaczce, tak, aby gromadzić ją i zapewnić większy dostęp do wody, w momencie kiedy jest ten pobór 

większy. 

Co do Wód Polskich, powiem szczerze, że to jest instytucja, która gromadzi ogromne środki, m.in. z naszej 

Gminy.  Szczerze - nie wiem za co płacimy, bo nie jesteśmy w stanie uzyskać prac remontowych, czy nawet 

udrożnieniowych na rzece typu Kopka, gdzie rok, w rok – bobry budują tamę i zalewa tereny przyległe. 

Co do programów – przepustów, mostów, to myślę, że równie efektywne byłoby staranie się o środki                       

na takie inwestycje jak na udrożnienie rowów. 
 

Na tym Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński zakończył udzielanie odpowiedzi na wnioski i pytania Radnych. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zapytał, czy udzielone odpowiedzi satysfakcjonują 

Państwa Radnych. 
 

Głos zabrał:  
 

Radny Pan Jakub Winecki: 

-   A propos wycen zgazowania - proszę o przekazanie tych ofert – jako Radnym, żebyśmy mieli dostęp do 

nich, wgląd; 
 

-   A propos strefy inwestycyjnej – wiem że PARP poszukuje również terenów inwestycyjnych, bo oni też 

się zgłaszają. Więc dobrym pomysłem byłoby się zgłosić, tym bardziej że oni mają, funkcjonują w zakresie 

dofinansowań. Więc może jakieś pomoce..., nie wiem, może w infrastrukturę też by z ich strony były,                      

czyli pieniądze, dofinansowanie byłoby możliwe do pozyskania; 
 

-   Żłobek – cieszę się Panie Wójcie, że informacja o żłobku dotarła, że Program Maluch Plus istnieje, że jest 

nie tylko budowa, ale i funkcjonowanie żłobków. Na spotkaniu rodziców dzieci z Przedszkola i ze Szkoły                   

w Grodzisku, myśmy właśnie ten temat podnosili, że takie pieniądze są, takie możliwości budowy, teren się 

znajduje i że pomógłby naszej szkole. Cieszę się,  że ta informacja się przebiła i że o tym mówimy; 
 

-  Co do zbiorników – nie mam pewności i nikt z nas nie może mieć pewności co będzie w przyszłości. 

Natomiast tu złożę swoje zdanie odrębne. Pozwolę sobie nie zgodzić się z Panem Wójtem, że budowa tych 

zbiorników… – zgadzam się, są tańsze na tą chwilę. Natomiast obserwując to co się dzieje z lustrem wód 

podziemnych, te wody się coraz bardziej obniżają. Wody podziemne, z których korzystamy, nie regenerują 

się tak szybko jak wody powierzchniowe. Stąd zgłaszam takie zapotrzebowanie. 

Czy mam rację ja, czy Pan Wójt – ocenią nasi następcy. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Ja nie dyskutowałbym o racji, bo przyznaję rację stuprocentową Radnemu. Zbiorniki retencyjne są lepsze                                        

i wydajniejsze i w perspektywie czasu, na pewno większym zabezpieczeniem są niż zbiorniki 

przetrzymujące wodę wydobywaną z gruntu, aczkolwiek myślę, że Radny nie będzie w stanie wskazać mi 

źródła finansowania na ten moment. 
 

Radny Pan Jakub Winecki: 

- Z tego co się tak zorientowałem a propos Wód Polskich – oni się oferują, że to oni są inwestorem. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński 

- Nie, ale myślę, że spotkamy się i porozmawiamy. 

 

Na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy, czy udzielone odpowiedzi satysfakcjonują Radnych – nikt nie 

zabrał głosu. 

 

Natomiast o głos poprosił Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński który zwrócił się do Rady Gminy                               

z zaproszeniem: 

- Chciałbym korzystając z okazji i udzielonego mi głosu, zaprosić wszystkich Państwa Radnych                                  

5 października, na galę o godz. 16.00 i 18.00.  

W dwóch turach odbędzie się gala wręczenia stypendiów Wójta, stypendiów, które mam przyjemność 

wręczać, ale które fundowane są decyzją Rady Gminy w ramach przyznanych środków.  

 

Wójt Gminy poinformował, iż gala odbędzie się w dwóch turach ze względu na ilość osób i obostrzenia 

covidowe. 
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Ad.15.  
 

           Zamknięcie obrad XXXI sesji zwyczajnej Rady Gminy. 
                                       

                                                                       

           W związku z wyczerpaniem porządku obrad, o godz. 14:35 Przewodniczący Rady Gminy                     

Pan Marek Prubant dokonał zamknięcia XXXI sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka,                            

dziękując wszystkim obecnym za przybycie.  
 

 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

 

 

   

Protokołowała:                                                                              Przewodniczący Rady Gminy                                              
  

Urszula Rokosa                                                                                        Marek Prubant  


